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Draudzes, draugu un 
draudzības dienas
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“Prāta Vētra” tuvojas 
Ventspilij: uz koncertu 
ar kājām vai divriteni  
un bez papīra biļetes!

Ventspils novada Rindas ciema Mācītājmājā, kas 
atrodas gleznainās Rindas upītes krastā, pagājušās 
nedēļas nogalē jau trīspadsmito reizi aizvadītas 
gadskārtējās “Draudzes dienas”. Tajās tradicionāli 
piedalās kristieši no Ventspils, Rindas, Piltenes un 
Ances evaņģēliski luteriskajām draudzēm, gan 
individuāli, gan ierodoties visai ģimenei.  Viens no 
galvenajiem to organizēšanas iniciatoriem, Vents
pils un Rindas ev. lut. draudžu mācītājs Valters 
Ozoliņš uzskata, ka “Draudzes dienās” aizvien 
spilgtāku apliecinājumu gūst šāda pasākumu sā
kotnējā ideja – tās 
kļūst par “draugu 
un draudzības 
dienām”, kurās 
kristieši neformā
lā vidē  grib un  
var emocionāli 
atvērties ne tikai 
Dievam, bet arī 
ticības brāļiem un 
māsām, no sirds 
sevi veltīt saskar
smei ar tuvinie
kiem un kalpoša
nai līdzcilvēkiem.

Latviešu supergrupa “Prāta Vētra” pagājušajā nedēļā 
sāka savu Latvijas koncerttūri, kas, kā norāda paši 
mūziķi, būs pirmā videi draudzīgākā koncerttūre 
Latvijā un Baltijā. Sadarbībā ar partneriem koncert-
tūres nodrošināšanā tiks izmantoti ekoloģiski, videi 
draudzīgi un ilgtspējīgi risinājumi. Ar šo koncerttūri 
piecās Latvijas pilsētās, tajā skaitā arī Ventspilī, 
“Prāta Vētra” vēlas pievērst lielāku uzmanību vides 
aizsardzības jautājumiem un dalīties ar lietām un 
ieteikumiem, ko katrs ikdienā var darīt, lai mazinātu 
ekoloģiskās pēdas nospiedumu, norāda mūziķi.

T 
ūres pirmais kon
certs izskanēja 
mūziķu dzimtajā 
pilsētā Jelgavā. 
Lielupes pļavā 

notikušajā brīvdabas kon
certā klāt bija 28 000 gru
pas daiļrades cienītāji. 
Kopumā notiks pieci kon
certi. Ventspilī tas notiks 
3. augustā, bet tūres 
noslēgums paredzēts 17. 
augustā Mežaparka Lielajā 
estrādē, uz kuru grupa 
plāno sagaidīt rekordlie
lu 50 000 klausītāju audi
toriju, kas būs absolūts 
rekords Latvijas popmūzi
kas vēsturē.

Ar ko šī koncerttūre būs 
tik īpaša jeb kādēļ tā būs 
“zaļā tūre”? Kā iepriekš 
skaidroja grupas dalībnie
ki Renārs Kaupers, Kaspars 
Roga, Māris Mihelsons 
un Jānis Jubalts, ikviens 
apmeklētājs aicināts uz 
koncertu doties nevis savā 
automašīnā, bet gan kājām 
vai atbraucot ar divriteni, 
kā arī ar sabiedrisko trans
portu. Jo īpaši vienkārši to 
būs izdarīt ventspilniekiem, 

jo pilsēta nav liela un visu 
var izstaigāt kājām, vai ne? 
Cita lieta par pilsētas un 
koncerta viesiem no citiem 
reģioniem, kuru, kā rāda 
iepriekšējo koncertu piere
dze, ir ievērojams skaits. 
Starp citu, tūres rīkotāji ir 
parūpējušies, lai pie katras 
koncerta norises vietas būtu 
ierīkota speciāla, ietilpīga 
un apsargāta velo noviet
ne! Ja tomēr jādodas lielāks 
gabaliņš līdz Reņķa dārzam, 
tad aiciniet pasažierus savā 
automašīnā vai meklējiet 
iespēju nokļūt notikuma 
epicentrā kopā ar citiem. 
Tas būs mazs, bet svarīgs 
solītis, lai turnejas laikā 
radītu iespējami mazā
ku kaitējumu videi, pauž 
mūziķi. Un vēl. Nedrukājiet 
biļetes, bet gan pie ieejas 
Reņķa dārzā uzrādiet iegā
dātās biļetes elektroniski 
savos viedtālruņos!

“Kopā ar mūsu sadar
bības partneriem vēla
mies dalīties labajā prak
sē un būt videi draudzīgi –  

PRIEKS 
PAR BĒRNIEM 
UN JAUNIEŠIEM

Organizatorus īpaši prie
cē apstāklis, ka “Draudzes 
dienās” piedalās ar katru 
gadu aizvien kuplāks bērnu 
un jauniešu pulks. Šogad 
viņu bija gandrīz puse no 
120 cilvēku lielā dalībnie
ku skaita. Mācītājs Ozoliņš 
atceras, ka iecere pulcēt 
draudzei piederīgos ārpus 
baznīcas pasākumam, 
kas  būtu kristīgo izaug
smi veicinošs un vienlaicī
gi uz saturīgu atpūtu mēr
ķēts, viņam radusies pagā
jušā gadsimta 90. gadu 
sākumā, uzņemoties kal

pošanu Ventspils draudzē. 
Tā guvusi aktīvistu atbal
stu un ieinteresējusi dau
dzus draudzei piederīgos. 
Sākotnēji šādas neformālas 
kopā sanākšanas rīkotas 
piejūras ciemos Miķeļtornī, 
Liepenē, arī Piltenes apkai
mes Vēždūkās un ilgušas 
nedēļu. Tagadējie ekono
miskie un sociālie apstāk
ļi šo laiku saīsinājuši līdz 
divām ar pusi dienām, taču 
tās, pieredzējušāko dalīb
nieku ieskatā, ir kļuvušas 
saturiski piesātinātākas. 
Kaut gan viedokļi par to 
var būt dažādi, jo grūti ir 

Jau šajā nedēļas nogalē Latvijā atkal valdīs lielais bas-
ketbols. Trešo reizi Latvijas vēsturē mūsu valstī notiks 
Eiropas čempionāta finālturnīrs U-18 vecuma izlasēm. 
Otro reizi daļa no turnīra spēlēm notiks Ventspils lielajā 
basketbola hallē, turklāt savas apakšgrupas spēles 
Latvijas izlase aizvadīs tieši Olimpiskā centra “Vents-
pils” laukumā. Izlases sastāvā iekļauts arī viens vents-
pilnieks – Kristaps Ķilps. Nāc un atbalsti, jo uz katras 
dienas četrām (!) spēlēm ir viena biļete un tā maksā 
tikai trīs eiro. Tātad, četras spēles par trīs eiro!

Netipiski karstais un sausais laiks atnesis sev līdzi nepatīkamus pārsteigumus. Kur-
zemē Valdgales pagastā plosās dramatisks meža un kūdras ugunsgrēks, bet Latvijas 
ostas pilsētās Rīgā, Ventspilī un Liepājā vējš ceļ gaisā ogļu putekļus. Taču kamēr 
Rīgas pašvaldība cīņai ar putekļiem jau kopš jūnija izmanto ielu laistāmās mašīnas, 
Ventspils pašvaldība arvien vairāk saasina situāciju ap ogļu pārkraušanu un ogļu 
putekļiem.  Manipulācijai ar sabiedrisko domu lietā tiek liktas pat viltus ziņas.

Ventspilī ieliks pamatus 
cīņai par medaļām 
Eiropas čempionātā

E 
iropas čempionā
ta rīkošana pres
tižākajā vecuma 
grupā Latvijai uzticē
ta trešo reizi. Debija 

bija 2012. gadā, kad Liepājā 
risinājās pirmā un otrā posma 
spēles, bet fināldaļa notika 
Lietuvas galvaspilsētā Viļņā. 
Gadu vēlāk, proti, 2013. gadā 
Liepājā, Ventspilī un Rīgā 
notika pilns Eiropas U18 čem
pionāts. Toreiz Latvijas izla
ses spožie līdri bija uzlēcošās 
zvaigznes Kristaps Porziņģis 
un Anžejs Pasečniks, kuri 
palīdzēja komandai kopvēr
tējumā izcīnīt ceturto vietu. 
Toreiz gan čempionāts bei
dzās uz mazliet sāpīgas nots, 
jo zaudēts ne vien cīņā par 
iekļūšanu finālā, bet arī spēlē 
par bronzas godalgām.

Kā būs šoreiz, ir grūti spriest. 
Jauniešu vecumā izlašu 
komandu izredzes bieži vien 
ir neprognozējamas. Pat favo
rīti paklūp un paliek tālu aiz 
medaļām, bet nomināli vājā
ki sāncenši spēj aizsniegties 
līdz godalgām. Latvijas U18 
izlase nebūt nebūs pastarī
šu lomā, lai arī pretiniekos ir 
ļoti solīdi sāncenši. Latvijas 
jaunieši turnīru sāks sestdien, 
28. jūlijā, ar cīņu pret vienau
džiem no Horvātijas. Dienu 

vēlāk sekos mačs ar Grieķijas 
izlasi, bet apakšgrupu tur
nīra pēdējā spēlē otrdien 
gaida cīņa ar Itāliju. Latvijas 
izlase visas spēles aizvadīs 
vienā laikā – plkst. 18.30. Tās 
pašas dienas noslēgumā kļūs 
zināmi astotdaļfinālu pāri. 
Neatkarīgi no izlozes, Latvijas 
izlase arī izslēgšanas spēļu 
pirmās kārtas spēli aizvadīs 
Ventspilī un tās sākums plkst. 
18.30. Pretiniekos var gadī
ties Francija, Vācija, Turcija vai 
Krievija.

Piecas labākās Eiropas čem
pionāta komandas iegūs ceļa
zīmes uz 2019. gada pasaules 
U19 kausa izcīņu, un uz to ļoti 
tēmē arī Latvijas izlase gal
venā trenera Artūra Visocka
Rubeņa vadībā. Ja kāda no 
piecinieka pārstāvēm kļūs par 
finālturnīra rīkotāju, braucienu 
uz Pasaules kausu rezervēs arī 
sestā stiprākā komanda. 

Gatavojoties kontinenta 
čempionātam, Latvijas U18 
izlase jau ilgāku laiku trenējas 
Ventspilī un pagājušās nedē
ļas beigās sekmīgi aizvadīja 
Baltijas kausa izcīņu. Pirmajā 
spēlē gan zaudēts igau
ņiem, taču pēc tam pieveik
ta Lietuva un izšķirošajā spēlē 
arī sīkstā Spānija, nodrošinot 
uzvaru visā turnīrā. 

Ogļu putekļošanas 
skandāla aizkulises

S 
kandāls ap ogļu putekļiem sākās 
nedaudz vairāk kā pirms  divām 
nedēļām, kad sociālajos tīklos 
sāka parādīties ziņas par necie
šamo putekļošanu un fotogrāfijas 

ar melnām rokām un kājām un ogļu putek
ļu mākoņiem virs Ventspils Tirdzniecības 
ostas. Reaģējot uz sociālajos tīklos aprakstī

to situāciju, ventspilniece  Agnese Jansone 
ķērās pie parakstu vākšanas par ostā pār
kraujamo ogļu putēšanas ierobežošanu, 
bet Aivars Lembergs nekavējās norādīt, 
ka šādos laika apstākļos Valsts vides die
nestam ogļu pārkraušana bija jāpārtrauc. 
Savukārt vides un reģionālās attīstības 
ministrs Kaspars Gerhards situācijas risinā

šanai no atvaļinājuma atsauca VVD vadītā
ju Ingu Koļegovu.

Mācītājs Valters Ozoliņš.
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Līdz augusta vidum 
nebūs karstā ūdens
Celtnieku ielā trīs daudzdzīvokļu mājām līdz 
17. augustam būs pārtraukta karstā ūdens 
piegāde. Tam par iemeslu ir plānotie apjo
mīgie siltumtrases rekonstrukcijas darbi. 
Celtnieku ielā 3 karstā ūdens nebūs laikā no 
31. jūlija, bet Celtnieku ielas 3a iemītniekiem 
– no 24. jūlija. Visilgāk – tieši vienu mēne
si – karstā ūdens piegāde netiks nodrošināta 
Celtnieku ielas 5 ēkai, proti, no 17. jūlija līdz 
17. augustam.

Sākas pieteikšanās uz VeA 
brīvām studiju vietām
No 23. jūlija līdz 24. augustam visiem inte
resentiem, kuri dažādu iemeslu dēļ vēl nav 
pieteikušies studijām Ventspils Augstskolā 
vai arī ir pārdomājuši un tomēr vēlas uzsākt 
studijas, būs iespēja pieteikties vakantajām 
studiju vietām. Saskaņā ar pieejamo infor
māciju, brīvas budžeta vietas ir praktiski visās 
studiju programmās. Plašāka informācija VeA 
mājas lapā.

Pieci izcilnieki – ģimnāzijai
Septiņiem Ventspils pilsētas vidussko
lu absolventiem Livonijas ordeņa pilī svinī
gi pasniegtas Pedagoģiskā fonda apliecības 
"Gada skolēns" un pieciem absolventiem – 
domes Pateicības raksti. Visvairāk – piecus –
gada skolēna titulus saņēma Ventspils Valsts 
1. ģimnāzijas absolventi: Matīss Mirošņikovs, 
Elza Brauna, Kristīne Kunkule, Tīna Nulle 
un Sanija Tetere. Tāpat par gada skolēniem 
kļuva arī Ventspils 4. vidusskolas absolven
te Anete Fišere un Ventspils 6. vidusskolas 
absolvente Jana Bogmale. 

Studentiem vairāk vietu 
divriteņu novietošanai
Pie Ventspils Augstskolas (VeA) šobrīd norit 
būvdarbi, lai izveidotu plašu velo noviet
ni. Plānots uzstādīt kopumā 50 veloturētā
jus, tādejādi nožogotā laukumā varēs novie
tot līdz pat 100 divriteņiem. Tiks izbūvēts arī 
apgaismojums un lietus ūdens kanalizācija. 
Idejas autori ir VeA studentu padome, kura 
vērsās ar lūgumu domē. Plānots, ka noviet
ne būs gatava īsi pirms jaunā mācību gada 
sākuma.

Lembergs sievai 
uzdāvina 100 000 eiro
Smagos noziegumos apsūdzētais Aivars 
Lembergs pērn savu sievu – Ventspils pilsē
tas domes izpilddirektora vietnieci Kristīni 
Lembergu aplaimojis ar dāsnu dāvināju
mu. K. Lemberga dāvinājumā no sava vīra 
A.Lemberga saņēmusi 100 000 eiro, atsau
coties uz viņas ienākumu deklarāciju, ziņo 
izdevums “Kas Jauns”. Algā domē viņa pērn 
saņēmusi 20 000 eiro, bet Rīgas Brīvostas 
pārvaldē kā eksperte – 23 400 eiro. Skaidrā 
naudā viņa glabā 94 000 eiro, bet bankā – 
98 120 eiro.

Tūristu vilcieniņš arī Ventspilī
Tūrisma sezonas pašā viducī Ventspils pil
sētas ielās redzams jaunums – tūristu vil
cieniņš. Šāda izklaide tūristiem ir daudzās 
Latvijas pilsētās un ļoti iecienīta arī ārvalstīs. 
Tagad tāds ir arī Ventspilī. “GP Trading” iece
re guva pašvaldības atbalstu un vilcieniņš 
jau kursē no Ostas ielas promenādes (kuģī
ša piestātne) pa krastmalu līdz Dienvidu 
molam, tālāk līdz Brīvdabas muzejam, gar 
Bērnu pilsētiņu un Lielo laukumu uz vecpil
sētu. Pagaidām vilcieniņam ir viens vagons, 
bet drīz būs arī otrs.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ģimenes bizness
Valsts policija (VP) sākusi pārbaudi pēc žurnālistu publicē-
tajiem materiāliem par Ventspils mēra Aivara Lemberga 
meitas ofšoru tīklu. Ar iesniegumu Korupcijas novēršanas un 
apkarošanas birojā (KNAB) par Baltijas pētnieciskās žurnālis-
tikas centra “Re:Baltica” publikāciju vērsās Rīgas domes de-
putāts, kādreizējais KNAB darbinieks Juris Jurašs. Savukārt 
KNAB apliecināja, ka, izvērtējot minētā iesnieguma saturu, 
birojs nosūtīja to izskatīšanai atbilstoši kompetencei VP. 
Baltijas pētnieciskās žurnālistikas centrs “Re:Baltica” nesen 
rakstīja, ka, pateicoties jaunai datu noplūdei no “nodokļu 
paradīžu” juridiskajām firmām, pirmo reizi publiskajā telpā 
esot iezīmējusies vismaz daļēja Lemberga meitas īpašumu 
vērtība.

(No “Ventspilnieks.lv” ziņu lentes)

• • •

G 
luži kā gājputnu taisīšanās garos kāšos liecina par 
rudens tuvumu, arī pēc pašmāju turīgāko valsts un 
pašvaldību darbinieku zināma veida rīcības var spriest 
par norisēm tiesībsargājošajās instancēs vai, piemē
ram, par kaut kur pamalē briestošu izmeklēšanu sais

tībā ar korupcijas jautājumiem. Piemēram, ja konkrētais kungs 
vai zināmā kundze pēkšņi zibens ātrumā saslēdz laulāto man
tas šķirtības līgumus, kur atbilstoši otrajai pusei tiek viss iepriekš 
kopīgi krātais īpašums, tā ir skaidra zīme, ka pavisam drīz proku
rors vai izmeklētājs varētu saukt konkrēto amatpersonu uz nopra
tināšanu. Ja, piemēram, kāda labi pazīstama valsts vai pašvaldī
bas darboņa bērni īsā laikā kļūst stāvus bagāti, turklāt vēl arī ir 
pietiekami nesavtīgi, lai aizdotu tūkstošu tūkstošus savam radītā
jam, tad tā ir zīme, ka minētais radītājs vai radītāja pavisam drīz 
var tikt saukti pie tiesas. Tāpēc gluži kā laika vērotājiem, raugo
ties gājputnu aizlidošanā, arī sabiedrisko norišu pētniekiem šādas 

zīmes ir labs virziena rādītājs – sak, skatīsimies, kam tad tagad 
briest nepatikšanas.

Nenoliedzami, Lemberga kungs meitas gaismā nākušais “ofšoru 
tīkls” nav un nevar būt nekāds pārsteigums. Jo bērnu, laulāto vai 
tuvākas un tālākas pakāpes radinieku iesaiste kopīgā “biznesā” ir 
visai pierasta lieta. Un tad, kad prokurors uzdot neērtus jautājumus, 
potenciālajam apsūdzētajam ir visas iespējas sataisīt lielas, jo lielas 
acis, sakot – es par to neko nezinu, viņš (vai viņa) taču pilngadīgs, 
pats rūpējas par savu ikdienu un darījumiem... Šādas vienkāršas vai, 
precīzāk sakot, pat primitīvas līdzekļu bēdzināšanas un aizdomīgas 
izcelsmes naudas aizpludināšanas shēmas ir gana pierastas. Jā, var
būt primitīvi, taču – gana efektīvi, ja reiz lielākā daļa potenciālo vai
nīgo joprojām uz brīvām kājām, tāpat kā viņu “turīgie” radinieki. Tā 
teikt, visi visu labi zina, lieliski saprot, bet pierādīt nevar. Līdzīgi arī 
šajā gadījumā – var gandrīz ar 90 procentu ticamību prognozēt, ka 
Valsts policijas uzsāktā resoriskā pārbaude neko īpašu nedos. Vēl 
jo vairāk – neko tādu, kas ļautu ne vien “ētisku motīvu” dēļ pakra
tīt ar pirkstu (fui, tas nudien nesmuki izskatās!), bet arī pieņemt 
kādus juridiskus lēmumus. Līdzīgi kā gadījumā ar “oligarhu saru
nām”... Nu, papļāpāja daži kungi par šo un par to, nu, verbāli pabī
dīja shēmas, iecēla prezidentus un sadalīja ietekmes sfēras gluži vai 
Molotova – Ribentropa garā. Un tad?

Protams, ja mēs raugāmies no šāda viedokļa, tad Lemberga 
kunga meitas “ofšoru astoņkājis” ir tik vien vēl papildu apstiprinā
jums jau zināmajam faktam: redz, kā izmanīgi rīkojoties ar dažā
dām politiskām, ekonomiskām un cita veida svirām, mazas Latvijas 
pilsētas vadītājam ir visas iespējas ne vien kļūt par multimiljonāru, 
bet arī par tādiem padarīt visus ģimenes locekļus. It kā jau nebūtu 
žēl, ka cilvēki pelna un kļūst turīgi. Žēl ir vienīgi par to, ka šī turī
ba celta un būvēta uz nodokļu maksātāju rēķina, respektīvi, mani
pulējot ar valsts un pašvaldību resursiem, iepirkumiem, labumiem, 
iespēju piešķiršanu uzņēmumiem... Citiem vārdiem, sabiedriskā 
labuma upe ir veikli novadīta jaunā, daudz “privātākā” gultnē. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Šī gada pirmā pusgada darbības rezultāti Latvijas lielajās un mazajās ostās rāda, ka bilance attiecībā pret pērn rekordzemo 
apgrozījuma gadu ir joprojām negatīva, tomēr katru mēnesi tā pamazām sarūk. Šī gada pirmajā pusgadā Latvijas ostās kopumā 
pārkrautas 32,441 mlj. tonnu kravu, kas ir par 4,6% mazāk nekā līdzīgā periodā pērn, liecina Satiksmes ministrijas publiskotie 
jaunākie dati. Ņemot vērā joprojām nelabvēlīgo ģeopolitisko situāciju un Krievijas politisko lēmumu maksimāli ierobežot kravu 
plūsmu caur Latvijas ostām, vienīgais glābiņš ir apgrozījuma ievērojamais kāpums ģenerālkravu segmentā. Ostās strādājošie ter-
mināļi iespēju robežās meklē risinājumus, cenšas pārorientēties un domāt par sava biznesa diversifikāciju. 

Negatīvā bilance sarūk

V 
entspils ostai joprojām ir visbē
dīgākie rādītāji kravu apgrozīju
ma samazinājuma ziņā ne vien 
Latvijā, bet visā Baltijas reģionā 
kopumā... Salīdzinot ar pagā

jušā gada pirmo pusgadu, šogad pirmajos 
sešos mēnešos pārkrauts 9,999 mlj. tonnu, 
kas ir kritums par 19,2%. Tiesa, arī Ventspils 
ostā starpība attiecībā pret pagājušo gadu 
nedaudz sarūk, un tomēr tā joprojām ir ievē
rojama: pēc pirmā ceturkšņa apgrozījums 
bija 4,913 mlj. tonnu jeb kritums par 30,8%. 
Tiesa, jāatceras, ka pērnā gada sākumā tieši 
Ventspils osta piedzīvoja spēju apgrozījuma 
lēcienu, īpaši augstus rādītājus sasniedzot 
janvārī, martā un aprīlī, kam gan sekoja 
straujš kritums. Detalizētāku informāciju par 
apgrozīto kravu segmentiem Ventspils brī
vosta jau vairākus mēnešus nevēlas atklāt, 
kā to darīja agrāk. Iemeslu tam gan neat
klāj, bet saprotams, ka šāda liela negatīva 
bilance ievērojami kaitē pilsētas tēlam, kuru 
vada saimnieks ar dzelzs tvērienu, turklāt 
šobrīd brīvostai acīmredzot ir izdevīgi būt 
cietēja lomā, strīdoties par dažādiem jautā
jumiem ar Valsts vides dienestu un atseviš
ķiem ostas termināļiem. 

Lejamkravu segmentā Ventspils ostā pērn 
pirmie četri mēneši bija krietni ražīgāki nekā 
šogad, savukārt nākamie divi – jau labāki 
šajā gadā. Beramkravu segmentā gada sāku
mā pārkrauts divas un pat vairāk nekā trīs 
reizes mazāk nekā pērn, mazliet labāka aina 
rādās pēdējos mēnešos. Tikmēr ģenerālkra
vu segmentā joprojām vērojama ievēroja
ma izaugsme arī Ventspils ostā, kur rādītāji ir 
augstāki nekā pagājušajā gadā uzrādītais un 
turas 2016. gada rekordlīmenī.

Latvijas ostu kopējā bildē lielākā – Rīgas 
osta – šogad apgrozījusi 17,63 mlj. ton
nas, kas ir vien par 0,7% mazāk nekā pērn. 
Joprojām stabilu izaugsmi turpina demons

trēt Liepājas osta, kura atradusi savu speci
fisko nišu un pārliecinoši “apiet” kā Rīgu, tā 
Ventspili – tie ir graudi. Liepājā pirmajā pus
gadā pārkrautas 3,869 mlj. tonnas, un tas ir 
kāpums par 17,8%.

Vislielākais apgrozījums ir beramkravu seg
mentā – 17,618 mlj. tonnu, kas ir kritums par 
3,3%. Ogļu daudzums sarucis par 9,1% un bija 
9,44 mlj. tonnu, ķīmiskās beramkravas – par 
7,6% mazāk un bija 1,377 mlj. tonnu. Vienīgi 
šķeldas apjoms audzis par 1,8% un sasniedza 
809,4 tūkst. tonnu. Lielākais kritums joprojā 
ir lejamkravu segmentā – 8,108 mlj. tonnu 
apgrozījums, kas ir samazinājums par 20,4%. 
Naftas produktu apgrozījums 7,655 mlj. tonnu 
apjomā ir par 21,6% mazāks.

Par 20% pieaugums vērojams ģenerālkra
vu segmentā, sasniedzot 6,715 mlj. tonnu 
pusgadā. Tostarp kravas konteineros pār
krautas 2,427 mlj. tonnu apmērā (+9,9%), 
kokmateriāli – 2,249 mlj. tonnu (+40%), bet 
“roll on/roll off” kravas – 1,761 mlj. tonnu 
(+16,2%).

Satiksmes ministrs Uldis Augulis nesenajā 
vizītē Ventspilī, priekšvēlēšanu gaisotnē un 
manierē slavējot Ventspils brīvostas darbu, 
gan apgalvoja, ka šī gada pirmajos sešos 
mēnešos pārkrauto kravu apgrozījums esot ar 
pozitīvu bilanci. Tas, kā redzams no īstermi
ņa rādītājiem, ir taisnība vienīgi attiecībā uz 

pēdējiem diviem mēnešiem. Viņš pauda pār
liecību, ka, neraugoties uz nelabvēlīgajiem 
globālajiem faktoriem, situācija esot optimis
tiska – gada apjoms pārsniegs 48 mlj. tonnu 
un tikšot pārsniegti 2016. gada rezultāti. Viņš 
gan nekonkretizēja, kas viņā raisa tik lielu 
optimismu un pārliecību, ka tranzīta noza
rē atkal būs vērojama augšupeja, lai gan vēl 
virkne valdības apstiprināto faktoru joprojām 
ir šai nozarei nelabvēlīgi.

Bijušais satiksmes ministrs, no “Vienotības” 
uz “Saskaņu” pārgājušais Anrijs Matīss inter
vijā laikrakstam “Diena” norāda, ka arī arī 
ekonomiskā izdevīguma jautājums. “Ir jāsa
darbojas ar Krieviju. Mums ir jābūt atvērtiem 
Krievijas investīcijām ostās. Lai šie kravu īpaš
nieki, vai viņi ir Krievijas vai Baltkrievijas uzņē
mēji, investētu mūsu ostās un izveidotu savus 
termināļus. Un tad viņi nepieļaus, ka šie ter
mināļi stāv tukši,” saka Matīss. “Krievija jop
rojām ir būtisks mūsu tirdznieciskais partneris 
un tāds vienmēr arī būs. It īpaši tranzīta jomā, 
kuru attīstīt mums īsti pat nav citas iespējas kā 
vien sadarbībā ar Krieviju. Ja mēs gribam tran
zīta nozari pazaudēt pavisam, tad, protams, 
varam pateikt, ka nerunāsim ne ar Krieviju, 
ne Baltkrieviju. Mēs runāsim tikai ar Indiju un 
Ķīnu. Tikai es nekādi nesaprotu, kādā veidā šīs 
kravas no turienes līdz Latvijai nonāks, ja attie
cības ar Krieviju būs pilnībā sabojātas.” 

Ventspils ostai joprojām ir visbēdīgākie 
rādītāji kravu apgrozījuma 
samazinājuma ziņā ne vien Latvijā,  
bet visā Baltijas reģionā kopumā...
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Izrādās, ka visa šī  situācija ir veiklu manipu
latoru radīta. "Ventspilnieks.lv" pārliecinājās, 
ka vismaz viena no sociālajos tīklos ievieto
tajām dramatiskajām fotogrāfijām ir uzņem
ta vairāk kā pirms diviem gadiem, un tieši tā 
ir viens no pret VTO vērstās kampaņas stūr
akmeņiem. Tā kā ir identificējami kā bildē 
redzamie kravas vagoni, tā ostā esošais kuģis,  
tad laiku, kad fotogrāfija uzņemta, iespējams 
noteikt ar dienas precizitāti. Un tā noteikti nav 
šī vasara. Taču foto publiskošanas veids lasītā
jam liek domāt, ka fotogrāfija uzņemta šova
sar. Ja reiz ogļu putekļu kampaņas organizatori 
pieķerti vienas viltus ziņas publiskošanā, nav 
izslēgts, ka publiskajā telpā publiskota arī cita 
melīga informācija.

Interesanta ir arī plaši izskanējusī ziņa par 
parakstu vākšanu. Tiek ziņots, ka parakstu 
vākšanas iniciatore ir ventspilniece Agnese 
Jansone, taču tiek noklusēts, ka viņa ir arī 
Ventspils pilsētas domes personāla nodaļas 
vadītāja, kuras darba pienākumos tieši ietilpst 
darbs ar cilvēkiem – darbinieku atlase, pār
baude, pieņemšanas darbā un atbrīvošana, 
utt. Un laikam jau tikai sakritība ir fakts, ka 
parakstu vākšanu ir organizējuši Ventspils pil
sētas domes priekšā, tur, kur ir videonovēro
šana… Šajā kontekstā jau rodas jautājums, 
vai parakstītājiem maz bija izvēles iespēja 
– parakstīt vēstuli VARAM vai nē.  Protams, 
ieņemamais amats nekādā veidā nevar būt 
šķērslis pilsoniskas nostājas paušanai un akti

Ogļu putekļošanas skandāla aizkulises

Šī fotogrāfija uzņemta vairāk kā pirms diviem gadiem, taču tās pasniegšanas veids cilvēkiem 
liek noticēt, ka runa ir par pašreizējo situāciju.

Ventspils pilsētas domes opozīcijas deputāti atzīst, ka ostas darbības radītās blak-
nes ir pastāvējušas un pastāv, un tās ir jāierobežo. Tomēr šo mērķi nav iespējams 
sasniegt bez konstruktīva dialoga un sadarbības starp ostā strādājošajiem uzņē-
mumiem, Ventspils brīvostas pārvaldi un pašvaldību. Diemžēl šādas sadarbības 
nav, bet reketa metodes, kādas pielieto pilsētas un brīvostas pārvaldītāji, problē-
mu nerisina, bet gan pasliktina.

Put! Kas vainīgs?
Atziņas pēc sarunas ar domes opozīcijas deputātiem.

D 
eputāti Aivis un Ivars 
Landmaņi, kuri Ventspils pil
sētas domē nostrādājuši ne 
vienu sasaukumu vien, atzīst, 
ka ogļu putekļošanas (un citas 

blaknes) problēma ostā bijusi vienmēr, 
tikai tās publiska un demonstratīva risinā
šana variējusies atkarībā no tā, kam bijusi 
teikšana un arī finansiālais ieguvums no 
ogļu pārkraušanas uzņēmumiem. Kamēr 
A.Lembergs (saskaņā ar apsūdzības savāk
tajiem pierādījumiem) caur ārzonu tīklu 
pastarpināti guva labumus no “Ventspils 
Tirdzniecības ostas” un vēl virknes citiem 
uzņēmumiem, par ogļu putēšanas prob
lēmām pilsētas vadība nesatraucās un to 
esamību noraidīja. Kad Lembergs ietek
mi ostas uzņēmumos zaudēja, sāka gan 
putēt, gan smirdēt.

Laikā, kad A. Lembergs saņēma labu
mus praktiski no visiem ostas terminā
ļiem, nevienai no minētajām amatperso
nām smakas un putekļi nelikās ne saoža
mas, ne jūtamas. Tajos laikos blaknes “neju

ta” arī domes darbinieki un atbildīgie speciā
listi. Vai tas nozīmē, ka pilsētā neputekļoja un 
nesmirdēja? Nekā tamlīdzīga! Vienkārši kungi 
“Lemberga uzņēmumiem” ļāva darīt, ko sirds 
vēlas, galvenais, lai valūtu straumes plūst 
pareizajās ķešās. Arī patreiz Lembergam tīka
mie uzņēmumi, protams, ne smako, ne put. 
Kā piemēru var minēt SIA "BioVenta", par 
kuru pilsētas iedzīvotāji vēl šā gada 5.jūlijā 
pie slavinoša raksta “Ventas balsī” komentā
ros rakstīja: “Un ko tad sacīt par eļļainu nosē
dumu uz logu stikliem??? Vai jūs domājat, ka 
tā eļļas plēvīte plaušās netiek ieelpota??? Un 
smird, nevis smako pēc piedegušas putras, 
PĒC ĻĪĶA!!! Bet uz vemšanu tik vai tā velk... bet 
nu kas nav jāpacieš mums, mirstīgiem, papī
šu maka dēļ...”

Tikmēr putēšanas problēmas teatrālai risi
nāšanai klāt ķērušās minēto problēmu radī
tājamatpersonas – Aivars Lembergs, Jānis 
Vītoliņš, Guntis Blumbergs un Didzis Ošenieks. 
Jo tieši šīs personas ir atbildīgas gan par attie
cīgo terminālu izveidi patreizējā veidolā, gan 
naftas pārkraušanas estakāžu un bioetano

la rūpnīcas celtniecību, gan Staldzenes meža 
iespējamo izciršanu mega rūpnīcas vajadzī
bām, gan par zivju kombināta kūpināšanas 
ceha izvietošanu pilsētā. 

Tieši minētās amatpersonas (ar atsevišķiem 
izņēmumiem) visus atjaunotās brīvvalsts laiku 
ir vadījušas kā Ventspils pilsētu, tā Ventspils 
brīvostas pārvaldi, institūcijas, kuras nosaka 
pilsētas un brīvostas attīstības stratēģiju un 
kuras ir atbildīgas par visu, gan labo, gan slik
to, kas noticis un notiek Ventspilī, tajā skaitā 
arī par ostas radītajām blaknēm.

Ogļu putekļošana nav vienīgā vides problē
ma Ventspilī. Atcerēsimies Jāņa Vītoliņa bez
kaunīgo uzbrukumu pensionāram Ivaram 
Jansonam, iesūdzot viņu tiesā par goda un 
cieņas aizskārumu, kas Vītoliņam it kā radies 
dēļ Jansona nemitīgajiem atgādinājumiem 
par zivju kombināta izmešu radītajām vides 
problēmām. Toreiz talkā nāca deputāts Aivis 
Landmanis ar kolēģiem, un deputāts Vītoliņš 
tiesu pret Jansonu zaudēja.

Prātā nāk arī brāļu Landmaņu un Vladislava 
Šafranska cīņa pret Staldzenes teritorijai pie
guļošā "Ostas mežs 1" vairāk kā 100 ha lielās 
teritorijas iekļaušanu rūpniecības zonā, šādi 
paverot iespēju to pakļaut vērienīgai, antieko
loģiskai rūpnieciskai apbūvei. Toreiz tika igno
rēti vairāk kā 1500 ventspilnieku paraksti... Arī 
visi opozīcijas deputātu ieteikumi saistībā ar 
smaku, putekļu, trokšņu nepieciešamo iero
bežošanu, konstruktīvam darbam mobilizējot 
pašvaldības, brīvostas un uzņēmēju spēkus, 
tikuši noraidīti. Ignorēti arī priekšlikumi pilsē
tas teritorijas plānojuma izmaiņām, lai pakā

peniski attālinātu ostas teritoriju no dzīvo
jamās zonas. Tā vietā kungi nolēma atļaut 
blakus ostas teritorijai veidot dzīvojamos 
masīvus, pat viesnīcu un SPA centrus.

Rezultātā rodas nepatīkams jautājums: 
vai tikai mums nav darīšana ar mēģināju
mu  tikt pie kārtējiem labprātīgi obligāta
jiem ziedojumiem? SIA ““Ventspils nafta“ 
termināls” kontekstā tas bija realizēts des
mitiem gadu un daļēji realizējās arī 2017.
gada pavasarī, kad  “nesavtīgajām” amat
personām izdevās no uzņēmuma noplēst 
miljoniem lielus nākotnes papildmeslus. Un 
kur nu vēl vairākkārt dzirdētais par desmit
gadēm veikto investoru iespaidošanu un 
izdzenāšanu, kā rezultātā esam palikuši pie 
tām pašām oglēm.

Ir skaidrs, ka problēma prasa tūlītēju 
saimniecisku un saprātīgu risinājumu. Viens 
nekavējoši sperams solis būtu ielu laistīša
na, kā tas jau tiek darīts Rīgā, kuras iedzī
votājus arī apgrūtina ogļu putekļi. Tiesa, 
ar laistīšanu šeit tiešām domāta laistīšana, 
nevis ūdens migliņas smidzināšana no ielu 
slaukāmās mašīnas. Taču ja netipiski karstā 
vasara un valdošie ziemeļu vēji tiek izman
toti politiskam populismam, ja reālas darbī
bas vietā notiek ventspilnieku rīdīšana pret 
ostas uzņēmumiem, kuros strādā mūsu pašu 
Ventspils cilvēki, ja ir pamats bažām par kār
tējām prettiesiskām un koruptīvām darbī
bām, tad vienīgais risinājums ir vadošo paš
valdības un brīvostas amatpersonu maiņa. 
Tikai tad varēsim cerēt uz konstruktīvu dia
logu un efektīvu risinājumu iespējamību. 

Lai pārrunātu ar Ventspils iedzīvo-
tājiem par ogļu uzglabāšanas un 
iekraušanas darbiem Ventspils ostā, 
pēc Valsts vides dienesta Ventspils 
reģionālās vides pārvaldes iniciatī-
vas AS “Ventspils Tirdzniecības osta” 
rīkos tikšanos ar iedzīvotājiem.
Tikšanās paredzēta 31.07.2018. plkst. 
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 turpinājums no 1. lpp. vitātēm, taču ir vēl kāda nianse. Kāds vents
pilnieks, kurš labi saprotamu iemeslu dēļ savu 
vārdu publiskot nevēlējās, redakcijai pastāstī
ja, ka A.Jansone nebūt nedzīvojot daudzdzī
vokļu mājās Pārventā vai deviņstāvu mājās, 
kā netieši var noprast no viņas publiskajām 
aktivitātēm, bet gan iespaidīgā privātmājā, 
kura atrodas uz pilsētas robežas un kuru ogļu 
putekļi apdraudēt nevar.

Likumsakarīgi rodas jautājums, kāpēc ap 
ogļu putēšanu tieši tagad sacelta tāda ažio
tāža, un ko grib panākt viltus ziņu radītā
ji? "Ventspilnieks.lv" rīcībā esošā neoficiālā 
informācija liecina, ka uz Valsts vides dienes
tu, tanī skaitā arī uz Ventspils reģionālo vides 
pārvaldi, tiekot veikts pamatīgs spiediens 
ar prasību par katru cenu VTO darbībā atrast 
pārkāpumus, kuri ļautu uzņēmumam atņemt 
2013. gadā izsniegto B kategorijas atļauju 
piesārņojošas darbības veikšanai. Savukārt 
Ventspils reģionālā vides pārvalde šobrīd 
rūpīgi kontrolējot katru VTO soli, pat tika 
organizēta novērošana, kur visu diennakti ik 
pa četrām stundām dežurēja pārvaldes darbi
nieki un strikti kontrolēja akmeņogļu iekrau
šanu kuģī “Zagreb”, taču nekādi pārkāpumi 
nav konstatēti.

Ventspils Tirdzniecības osta karstā un sausā 
laika apstākļos veic pastiprinātu ogļu laistī
šanu, lai novērstu sausuma un vēja iespaidā 
iespējamo ogļu putēšanu. Akmeņogļu uzgla
bāšanas krautnes šogad, tāpat kā iepriekšējos 
gadus, regulāri tiek mitrinātas, šim nolūkam 
izveidojot tā saukto “ūdens aizkaru”. Ogļu pār

kraušanas kompleksos diennakts režīmā dar
bojas putekļu monitoringa iekārtas, ar kuru 
palīdzību uzņēmums kontrolē, lai netiktu pār
sniegts pieļaujamais ogļu putekļu daļiņu dien
nakts robežlielums, kas ir 50 µg/m3.

Savukārt 20. jūlijā VVD speciālisti kopā ar 
VTO pārstāvjiem apsekoja uzņēmuma akmeņ
ogļu kraušanas un uzglabāšanas vietas un pār
liecinājās, ka teritorijā esošās ogļu grēdas tie
šām laista divas tehnikas vienības, tā nodro
šinot efektīvu mitrināšanu. VVD Ventspils RVP 
deva uzņēmumam vēl papildu rīkojumus, kas 
nodrošinās, lai tā saimnieciskā darbība nera
dītu vides piesārņojumu un nepazeminātu 
apkārtējo iedzīvotāju dzīves kvalitāti: turpmāk 
veicot akmeņogļu grēdu mērījumus, tos vaja
dzēs dokumentēt, vienu monitoringa staci
ju jāpārvieto tuvāk ogļu uzglabāšanas vietai, 
jāizveido un jāizvieto videonovērošanas sis
tēmu ogļu izkraušanas un kuģu iekraušanas 
novērošanai. 

Putekļošanas izraisītās neērtības mazināt 
var arī  pašvaldība, regulāri laistot ielas, kā tas 
notiek Rīgā. Ogļu putekļi ne tuvu nav vienīgie 
gaisa piesārņotāji – Ventspils ielās netrūkst 
putekļu arī no izplūdes gāzēm un dažāda 
veida rūpnieciskās darbības. Ne velti arī VVD 
direktore Inga Koļegova norādīja uz ielu mit

rināšanas nepieciešamību, sakot, ka “kamēr 
ielas nemazgā, tikmēr vējš putekļus dzenā, un 
putekļi tur ir.” Aivars Lembergs uz to reaģēja 
sev ierastajā stilā – paziņojot, ka Ventspilī ielu 
slaucīšanai tiek izmantota pasaulē modernā
kā mehāniskā tehnika ar ūdeni, lai mitrinā
tu ielu segumu un neveidotos putekļi. Taču 
arī rīdzinieki ielu uzkopšanai izmanto tikpat 
modernu tehniku, tā saucamās „Brodway” 
mašīnas, kas gan saslauka putekļus, gan arī 
mitrina brauktuvi. Tātad Rīgai šādas tehnikas 
esamība netraucē vairākas reizes nedēļā maz
gāt ielas, bet Ventspils šādu iespēju noraida. 
Iespējams, visa vaina slēpjas apstāklī, ka Rīgai 
viena pilsētas ielu mazgāšanas reize izmaksā 
4000 eiro, un zinot, ka šādas rūpes par saviem 
iedzīvotājiem ir dārgs prieks, Ventspils domes 
vadība vienkārši nolēmusi ietaupīt. 
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Vējonis izvairīgs par 
kandidēšanu otrajam 
termiņam
Aizsardzības un tieslietu jomu sakārto
šana patlaban ir aktuālāka nekā sprie
delēšana par kandidēšanu uz otro ter
miņu Valsts prezidenta amatā, uzskata 
Raimonds Vējonis. Viņaprāt, patlaban ir 
daudz aktuālāki jautājumi, kas skar valsts 
gatavošanos vēlēšanām, kā arī jautājumi, 
kas saistīti ar jaunās koalīcijas veidošanu. 
Viņš par iespējamo kandidēšanu uz otro 
termiņu izlems tikai neilgi pirms preziden
ta vēlēšanām.

ZZS vienīgie pret atklātām 
prezidenta vēlēšanām
Ieceri grozīt Satversmi, kas paredz Valsts 
prezidenta ievēlēšanu atklātā Saeimas 
balsojumā, atbalsta visas parlamenta pār
stāvētās frakcijas, izņemot Zaļo un zem
nieku savienību (ZZS). Gaida Bērziņa vadī
tā Juridiskā komisija jau iepriekš izteikusi 
savu pozitīvo attieksmi par grozījumiem. 
Nacionālā apvienība un “Vienotība” 
uzskata, ka prezidents jāizraugās atklā
ti, bet ZZS uzskata, ka tā būtu liela kļūda.

Arvien vairāk dzimst bērni 
vecākām sievietēm
Turpina palielināties jaundzimušo mātes 
vidējais vecums, kas pieaudzis no 28,5 
gadiem 2010. gadā līdz 30,2 gadiem 
2017. gadā. Turpretī būtiski samazinājies 
jaundzimušo bērnu skaits sievietēm vecu
mā līdz 19 gadiem. Arvien vairāk bērnu 
dzimst sievietēm 30 līdz 39 gadu vecu
mā – ja pirms astoņiem gadiem tie bija 
7 tūkst., pērn jau nepilni 10 tūkst. bērnu.

Aicina ziedot asinis arī 
vasarā
Valsts asinsdonoru centrs lūdz dono
rus asinis ziedot arī atvaļinājumu laikā, 
īpaši atsaucoties 0 un A rēzus pozitī
vās un negatīvās asins grupas donorus. 
Nepieciešamas arī B rēzus negatīvās asins 
devas. Katru gadu vasaras mēnešos jūta
mi samazinās asinsdonoru skaits. 

“Google” mašīna atkal 
apceļos Latviju
Šovasar «Google Street View» automa
šīna atkal ceļos pa Latviju, lai atjauninā
tu vietējos datus “Google Maps” kartē. 
Šoreiz “Google” auto īpašu uzmanību 
pievērsīs informācijas atjaunināšanai par 
starppilsētu ceļiem. Brauciens sākās 25. 
jūlijā un ilgs aptuveni divus mēnešus. 
Iepriekšējā reize, kad “Google” fotografē
ja datus kartei, bija pirms 7 gadiem. 

Auto tehnisko apskati varētu 
veikt arī autoservisos
Valsts nepamatoti liedz privātajiem uzņē
mumiem iesaistīties transportlīdzekļu teh
niskā stāvokļa kontroles tirgū, secinājusi 
Konkurences padome. Pēc tās domām, 
auto tehniskās apskates funkcijas būtu 
jāuztic arī autoservisiem, nevis tikai Ceļu 
satiksmes drošības direkcijai. Latvija arī 
nepamatoti ierobežo tirgus attīstību, jo 
tikai brīvas konkurences apstākļos patērē
tāji var saņemt cenas, kas ir konkurētspē
jīgas un atspoguļo patieso tirgus situāciju. 

Pārtiku ar iztecējušu termiņu 
varēs ziedot labdarībai
Iecerētie grozījumi Pārtikas aprites uzrau
dzības likumā paredz, ka no 2019. gada 
1. jūlija konkrētas pārtikas produktu gru
pas pēc derīguma termiņa beigām varēs 
nodot labdarībai. Patlaban likums nosaka, 
ka pārtika ar beigušos derīguma termiņu 
ir atzīstama par izplatīšanai nederīgu.

LATVIJĀ

Iespējams, daudzi no “Ventspilnieks.lv” apzinīgākajiem lasītājiem-autovadītājiem 
jau ir dzirdējuši, tomēr ir gana daudz tādu, kuri būs palaiduši gar ausīm kādu būtisku 
jaunumu. Proti, spēkā stājušies grozījumi Administratīvo pārkāpumu likumā. Pār-
maiņas ir ļoti būtiskas, turklāt tās daudziem liks pārdomāt savus ikdienas para-
dumus pie stūres. “Ventspilnieks.lv” sniedz konspektīvu ieskatu ar svarīgākajiem 
punktiem, kuri turpmāk ir stingri jāņem vērā ikvienam autovadītājam.

Vasarīgus laika apstākļus varam baudīt jau kopš maija sākuma, bet nu jau pāris ne-
dēļas Latviju ir pārņēmis liels karstuma vilnis, kas, saskaņā ar sinoptiķu prognozēm, 
rimsies tikai augusta otrajā nedēļā. Tas ir ļoti ilgs laiks, tādēļ ir īpaši būtiski pievērst 
uzmanību šķietamiem sīkumiem un ievērot piesardzību savās ikdienas gaitās un 
aktivitātēs, lai šādos laika apstākļos pasargātu organismu no pārkaršanas vai saules 
dūriena, kā arī būt uzmanīgiem pie ūdeņiem. “Ventspilnieks.lv” aicina ikvienu no 
jums ieklausīties padomos, lai pasargātu sevi un līdzcilvēkus svelmainajās dienās.

Par ko neaizmirst lielā un 
ilgstošā karstuma viļņa laikā

Daži ikdienas paradumi pie stūres, 
par kuriem ir jāaizmirst

B 
ez šaubām, ka likums visiem ir 
viens un atkāpes no tā ir pārkā
pums. Tomēr gan jau daudzi no 
mums līdz šim dažiem no zemāk 
minētajiem punktiem īpaši nepie

vērsa uzmanību vai varbūt pat nezināja, ka 
par to neievērošanu var saņemt sodu. Valsts 
policija sola, ka turpmāk šiem noteikumiem 
pievērsīs pastiprinātu uzmanību, proti, ja 
līdz šim bieži vēl pievēra acis, turpmāk 
sagaidāma stingrība un rīcība. Tātad:

Par nepiesprādzēšanos ar drošības jostu, 
kā arī tāda pasažiera vešanu, kurš nav pie
sprādzējies (tas attiecas arī uz to pasažieru 
pārvadāšanu, kuri sēž aizmugurējā sēdeklī) 
var izteikt brīdinājumu vai uzlikt naudas sodu 
transportlīdzekļa vadītājam no 30 līdz 70 eiro 
apmērā. Līdz šim par šādu pārkāpumu izteica 

brīdinājumu vai uzlika naudas sodu 30 eiro 
apmērā. Tāds pats sods draudēs par aizsprā
dzētas aizsargķiveres nelietošanu vai tāda 
pasažiera vešanu, kuram galvā nav aizsprā
dzēta aizsargķivere.

Par drošas distances vai intervāla neie
vērošanu draudēs brīdinājums vai naudas 
sods transportlīdzekļa vadītājam no 25 līdz 
140 eiro. 

Par brīdinājuma jeb pagrieziena signā
la nerādīšanu transportlīdzekļa vadītājam 
(neattiecas uz velosipēda vai mopēda vadītā
jiem) turpmāk izteiks brīdinājumu vai uzliks 
naudas sodu no 15 līdz 30 eiro.

Ja netiks izmantoti bērnu pārvadāšanai 
paredzētie drošības līdzekļi – īpašie guļam
sēdeklīši zīdaiņiem vai sēdeklīši lielākiem 
bērniem, autovadītāju sagaida brīdinājums 

vai arī naudas sods no 30 līdz 70 eiro. 
Agrāk par šādu pārkāpumu draudēja tikai 
brīdinājums vai niecīgs naudas sods 15 eiro.

Daudz bargāk vērsīsies pret agresīvas 
braukšanas mīļotājiem – piemēram, sānslī
dē braucošajiem jeb “drifteriem”, strauja
jiem bremzētājiem un “gāzētājiem”, kā arī 
tiem motociklistiem, kuri vizināsies tikai uz 
pakaļējā vai priekšējā riteņa. Par šādiem pār
kāpumiem atlaides nebūs – uz brīdinājumu 
necerēt, nāksies vien vērt maciņu vaļā un 
maksāt sodu robežās no 70 līdz pat 280 eiro. 
Vienīgās atkāpes ir gadījumos, ja “drifteri” 
vai motofrīstailisti demonstrē savas prasmes 
īpašos saskaņotos pasākumos, tāpat likumā 
arī atrunātas nianses attiecībā par straujas 
bremzēšanas veikšanu. 

U 
zturieties ēnā un vēdiniet telpas. 
Laikā, kad piedzīvojam tropiskās 
vasaras naktis, gaisa tempera
tūra naktīs nenoslīd zemāk par 
+15...+20 grādiem. Līdz ar to jau 

no paša rīta ātri vien atkal kļūst ļoti karsti. Ja 
jādodas uz darbu, dariet to nesteidzīgā solī. 
Izvairieties no braukšanas pārpildītā sabied
riskajā transportā. Ja iespējams, dienas vidū 
izvairieties no došanās uz tikšanos vai pus
dienot kaut kur ārpus biroja. Visintensīvākā 
svelme ir laikā, kad saule atrodas augstu 
pie debesīm – tas ir laiks no plkst. 11 līdz 
15. Šajā laikā nav ieteicams vispār uzturē
ties saulē. Tiem, kuri bauda atvaļinājumu, 
ieteicams atpūsties brīvā dabā no rītiem un 
sākot no vēlas pēcpusdienas. Dārza un lauka 
darbu darītājiem dienas vidū nav ieteicams 
strādāt, jo tas nozīmē ilgstošu uzturēšanos 
tiešos saules staros.

Dzeriet daudz šķidruma. Karstā laikā cil
vēka organisms dehidrizējas daudz straujāk. 
Ķermenis izvada laukā šķidrumu un sāļus, 
cilvēks pastiprināti svīst. Karstajās dienās 
noteikti palieliniet izdzertā šķidruma daudzu
mu. Dzeramajam vēlams būt tuvumā, lai var 
padzerties vēl pirms sāk mocīt slāpes. Jādzer 
ik pa brīdim, taču nelieliem malkiem. Dzeriet 
vēsu ūdeni, sajauciet to ar augļu sulu vai mal
kojiet minerālūdeni, kurā ir nepieciešamie 
sāļi. Karstā laikā kategoriski aizliegts lietot 
alkoholu, stipru kafiju un tēju, jo šie dzērieni 
nevis veldzēs, bet veicinās pretēju efektu – vēl 
lielāku dehidrizāciju jeb organisma atūdeņo
šanos. Tas savukārt veido lielāku ietekmi uz 
organismu – uz sirdi, aknām un citiem iekšē
jiem orgāniem. Pat šķietami nevainīgs auksts 
alus nav tas labākais risinājums kā veldzēties.

Piebremzējiet ar sportiskām aktivitātēm. 
Tveices laikā ieteicams dot priekšroku atpūtai, 
nevis aktīvam treniņam. Vasarā dienas vidū 
nav ieteicams nodarboties ar intensīvu sporta 
treniņu pat tad, ja nav liels karstums, jo saule 
atrodas tieši virs galvas, un tad tās aktivitāti 
izjūtam vistiešāk. Vislabākais brīdis sportoša
nai ir agri no rīta, kad saule vēl nav uzkāpusi 

tik augstu debesīs un svelme vēl nav jūtama.
Neleciet ūdenī sakarsuši! Protams, ka lielā 

tveicē ideāla veldze ir pelde upē, ezerā vai 
jūrā. Esat uzmanīgs! Nekad neleciet ūdenī 
uzreiz, jo ķermenis var būt pārkarsis un lēciens 
aukstā ūdenī var beigties letāli – sirds neiz
turēs. Ūdenī jāiebrien lēnām, ik pa brīdim 
apslakot sevi. Pie ūdeņiem pievērsiet uzmanī
bu tuvumā esošiem cilvēkiem un iesakiet arī 
viņiem būt uzmanīgiem. Īpašu vērību pievēr
siet bērniem, viņus pie ūdenstilpnēm nedrīkst 
atstāt bez uzraudzības ne mirkli! Vēl viens risi
nājums ir atvēsināšanās vēsā dušā vairākas 
reizes dienā. Labi atveldzēties iespējams arī 
norīvējoties ar slapju dvieli.

Pievērsiet uzmanību apģērbam. Karsts laiks 
nav īstais brīdis, lai stila dēļ vilktu mugurā 
džinsu bikses vai sintētisku apģērbu. Tveicē 
ieteicams ģērbt gaišas, vieglas un elpojošas 
drānas. Labāk brīvas, nekā pieguļošas. Arī 
apavi ieteicami vaļēji, nevis slēgti, turklāt lielā 
karstumā bieži vien kājas pampst. Obligāti 

velciet cepuri! Tas kaut nedaudz, taču pasar
gās galvu no tiešiem saules stariem.

Jādomā, kas tiek lietots uzturā. Karstā laikā 
apetīte ir mazāka nekā parasti, taču pārtikas 
izvēlē jābūt uzmanīgam. Īpaši jāuzmanās, lie
tojot uzturā tādus pārtikas produktus, kas ātri 
bojājas: piemēram, piena produkti, gaļas un 
zivju izstrādājumi, olas, dažādi jau sagatavo
ti produkti (salāti, gatavās maltītes iepakoju
mos vai pusfabrikāti). Ja tos uzglabā nepareizi 
un pēc tam lieto uzturā, cilvēks var nopietni 
saslimt un saindēties. Karstā laikā neuzglabā
jiet produktus siltumā.

Ko darīt, ja paliek slikti vai redzat cil
vēku, kuram radušās veselības problēmas. 
Pārkaršana var radīt nopietnas veselības prob
lēmas, tādēļ atgādinām vēlreiz – sargiet sevi 
un esiet vērīgi pret apkārtējiem! Ja jūtaties 
nelāgi, sazinieties ar savu ģimenes ārstu, vēr
sieties pēc palīdzības pie dežūrārsta medicīnas 
iestādēs vai uzmeklējiet neatliekamās medicī
niskās palīdzības dienestu. Vakaros, naktīs un 
brīvdienās var saņemt konsultāciju arī pa tāl
runi 66016001. Ja veselības stāvoklis paslikti
nās, jāzvana 113! 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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Lasmanei rekords un divas 
uzvaras Baltijā
Baltijas valstu komandu U20 čempio
nātā vieglatlētikā divas uzvaras indivi
duāli izcīnīja talantīgā Ventspils sportiste 
Rūta Lasmane. Viņa sasniedza personis
ko rekordu tāllēkšanā (6,05 m), bet trīs
soļlēkšanā uzvarēja ar rezultātu 13,29 
m. Augstlēcējai Frederikai Rūmniecei 
trešā vieta ar rezultātu 1,70 m.

Kikbokserim Kuzminam 
divas zelta medaļas
Spēka sporta veidu festivālā Dobelē divas 
zelta medaļas izcīnījis Ventspils kikboksa 
kluba “Leģions” atlēts Eduards Kuzmins. 
Viena zelta medaļa iegūta savā pamata – 
“full contact” disciplīnā kategorijā līdz 69 
kg. Otru zelta medaļu viņš ieguva “light 
contact” disciplīnā. E.Kuzmins ir uzaici
nāts arī uz Latvijas Kikboksa federācijas 
rīkoto junioru un pieaugušo nacionālās 
izlases treniņnometni Līvānos.

BMX cerības – Eiropas 
čempionāta sešiniekā
Ar labiem panākumiem no Francijas 
atgriezušies Ventspils sporta sko
las “Spars” jaunie BMX riteņbraucē
ji. Labāko rezultātu no ventspilniekiem 
uzrādīja Mariss Mažrims, kurš izcīnī
ja 5. vietu B8 vecuma grupā. Savukārt 
Latvijas izlases sportistam Rolandam 
Pommeram 6. vieta B16 vecuma grupā.

Šmēdiņš/Regža triumfē 
Cēsu posmā
Toms Šmēdiņš kopā ar Haraldu Regžu 
kļuvuši par Latvijas pludmales volejbola 
čempionāta Cēsu posma uzvarētājiem. 
Ventspils kluba “Bloks” duets finālā sīvā 
cīņā ar 21 (28:26, 19:21, 15:13) pār
spēja pie otrā numura tikušos Mihailu 
Samoilovu un Kristapu Šmitu. Latvijas 
čempionāta noslēdzošais posms no 23. 
līdz 25. augustam notiks Ventspils plud
males volejbola stadionā.

“Bloks” sekmīgs starts 
jaunatnes čempionātā
Kuldīgā aizvadītajā Latvijas U17 čem
pionātā pludmales volejbolā no 
Ventspils kluba “Bloks” labākās sek
mes bija meitenēm. Augsto 5. vietu 
37 pāru vidū izcīnīja Luīze Skudra un 
Santa Sadovska, savukārt 7. vietā fini
šēja Beāte Liepājniece un Anija Ozoliņa. 
Abi Ventspils dueti kvalificējās Latvijas 
čempionāta finālposmam, kurā sacentī
sies tikai 16 spēcīgākie dueti.

BK “Ventspils” un vēl 15 
klubi Latvijas-Igaunijas līgā
Apvienotās Latvijas un Igaunijas apvie
notās līgas pirmajā sezonā startam pie
teikušies kopumā deviņi Latvijas klubi, 
to vidū arī pašreizējie Latvijas Basketbola 
līgas čempioni BK “Ventspils”. Igaunijas 
federācija pieteikumus startam augstā
kā līmeņa turnīrā saņēmusi no septi
ņiem klubiem.

Ventspils triatlonistiem 
pilns medaļu komplekts
Būšnieku ezera apkaimē notikušajā 
Latvijas triatlona čempionātā supersprin
ta distancē ventspilniekiem zelta medaļu 
izcīnīja Kristiāna Klestrova, kura uzvarē
ja sieviešu tautas klasē. Sudrabs deviņus 
gadus veco jauniešu grupā tika Valteram 
Ķeņģim. Ivars Nudiens saspringtā cīņā 
izcīnīja trešo vietu vīriešu tautas klasē, 
bet sportistu vidū vecumā virs 50 gadiem 
ceturtais bija Olafs Ķeņģis. Tautas klasē 
6. vietā bija Artūrs Liepājnieks, bet elites 
grupā 7. vietu izcīnīja Toms Ozoliņš.

SPORTA ĪSZIŅAS

iesaistoties paši un aicinot svarīgo vēstījumu 
“padot tālāk”. Arī mēs dosimies uz koncer
tiem visi kopā ar vienu automašīnu. Sekojiet 
mūsu piemēram un brauciet plašākā kom
pānijā – gan ceļš būs jautrāks, gan sastrēgu
mi šķitīs mazāk,” tā stāsta grupas mūziķis 
Māris Mihelsons. Lai rādītu piemēru “zaļai 
domāšanai”, “Prāta Vētra” ir parūpējusies 
arī par to, lai koncertu aparatūru darbino
šie ģeneratori patērētu ekoloģiski nekaitī

“Prāta Vētra” tuvojas Ventspilij: 
uz koncertu ar kājām vai 
divriteni un bez papīra biļetes!

FK “Ventspils” futbolisti pārliecinoši izcīnīja tiesības spēlēt UEFA Eiropas līgas kvalifikācijas otrajā kārtā. Pirmās kārtas atbildes 
spēlē ventspilnieki izbraukumā nospēlēja 3:3 ar Albānijas klubu Ģirokastras “Luftetari”, bet divu spēļu summā uzvarēja ar 8:3. 
Pēc spēles gan uzvirmoja aizdomu ēna pār Albānijas klubu, kas, iespējams, pret ventspilniekiem spēlējuši negodprātīgi un 
varētu būt saistīti ar totalizatoriem, lai gan pašlaik nekāda izmeklēšana vēl nav sākta. Tikmēr jaunākā numura iznākšanas laikā 
ventspilnieki jau būs tikko kā aizvadījuši otrās kārtas pirmo spēli pret titulēto Francijas klubu Bordo “Girondins”.

Ventspilnieks.lv publicē aculiecinieka iesū
tītu fotogrāfiju, kurai pievienots šāds komen
tārs: “Šāds karogs pirms pāris dienām plīvoja 
Ventspils lielajā laukumā. Kāds sauc pēc palī
dzības! Pilsēta grimst…”

Pārliecinoši pārvarēta albāņu 
barjera, laiks titulētajam Bordo

A 
tbildes spēlē Albānijā ventspil
nieki izglābās no zaudējuma 
vien mača pašā izskaņā, panā
kot rezultātu 3:3. Divus vār
tus guva rezultatīvais nigērie

šu uzbrucējs Adeleke Akinjemi, kurš pirmajā 
mačā Ventspilī izcēlās četras reizes un tagad 
ar sešiem precīziem raidījumiem ir UEFA 
Eiropas līgas kvalifikācijas pārliecinoši labā
kais snaiperis.

AIZDOMĪGĀ SPĒLE ALBĀNIJĀ
Iespējams, ka UEFA Eiropas līgas kvalifikācijas 

pirmās kārtas spēle varētu nokļūt Eiropas futbo
la uzraugu uzmanības lokā, jo albāņu klubs rīko
jies diezgan aizdomīgi un pat izskan versijas par 
sarunātām spēlēm. Aizdomīgs bija gan pirmās 
spēles Ventspilī pirmais puslaiks, kurā ventspil
nieki viegli guva visus piecus vārtus. Īpaši aiz
domīgi brīžiem nospēlēja Albānijas klubs savās 
mājās. Par aizdomām liecina arī bukmeikeru 
koeficientu likmju svārstības. Neņemot vērā 
Ventspils pārliecinošo uzvaru pirmajā spēlē, 
atbildes spēlē par favorītiem tika uzskatīts 
Albānijas klubs. Tomēr, kā norāda ārzemju 
mediji, dīvainības sākušās mača izskaņā.

Tieši šie trešie vārti raisa īpaši lielas aizdo
mas. Mājinieki bija vadībā ar 3:2, taču necen
tās darīt neko, lai uzvaru nosargātu. Pēdējo 
vārtu guvumā redzams, cik vienkārši mājinie
ki atdod bumbu ventspilniekiem un nemaz 
necenšas ko darīt lietas labā, lai Ventspils 
futbolists Abdulahi Alfa negūtu vārtus. Divi 
ventspilnieki izskrēja netraucēti pret vienu 
vārtsargu, kuru nebija nekādas problēmas 
apspēlēt un ieraidīt bumbu vārtos.

Aizdomas pastiprina arī fakts, ka atbil
des spēlē Albānijas kluba vārtsargu treneris 
Johans Mihajlovičs un kluba vadītājs Gentjans 
Nora atteikušies atrasties uz vienības rezer
vistu soliņa, jo neesot vēlējušies piedalī
ties šādā izrādē. Viņus uz soliņa neilgi pirms 
mača esot aizvietojuši kluba preses cilvēks 
un pēdējā brīdī atrasts treneris, raksta vietē
jais medijs “Ekspres Sport”. 

FK “VENTSPILS”: 
NENODARBOJAMIES AR LIETĀM, 
KAS BŪTU SAISTĪTAS 
AR TOTALIZATORIEM!

FK “Ventspils” klubs kategoriski noliedz 
jebkādu iespējamo saistību ar izskanējušām 

ziņām. Lai gan ziņās tiek uzsvērts, ka negod
prātīgi varētu būt rīkojies tikai Albānijas 
klubs, bet ar to netiek saistīts Ventspils kluba 
vārds, daudzos lietotāju komentāros apsū
dzības vērstas arī ventspilnieku virzienā. Arī 
Latvijas sporta medijs “Sportacentrs.com” 
atgādina, ka pašreizējais kluba prezidents 
Moldovā turēts aizdomās par spēļu sarunāša
nu, par ko iepriekš rakstīja arī “Ventspilnieks.
lv”. 

“Mēs nevaram komentēt "Luftetari" darbī
bas, bet mums ļoti nepatīkami un vienkārši 
nepieļaujami, ka pēc šā mača FK “Ventspils” 
tiek minēts dažādos negatīva rakstura 
komentāros. Iespējams, mēs nepievērstu 
tam nekādu uzmanību, bet spēles ar "Bordo" 
gaidās, lielu svētku, kurus FK “Ventspils” 
dāvājis visiem Latvijas futbola līdzjutējiem, 
mūs pārsteidz un izbrīna, ka patīkama prieka 
un pelnītu apsveikumu vietā, klubam adre
sētas nepatīkamas atsauksmes, kuras aizskar 
mūsu kluba vārdu,” teikts kluba paziņojumā. 
“FK “Ventspils” nenodarbojas ne ar kādām 
futbola blakus lietām un nepiedalās nekādos 
jautājumos, tā vai savādāk saistītos ar totali
zatoriem vai tamlīdzīgās lietās.” 

RUNĀ VENTSPILNIEKI

 turpinājums no 1. lpp. gu degvielu, kā arī koncertu norises vietās 
būtu izvietotas atkritumu šķirošanai pare
dzētas tvertnes.

Nu, ko – vasaras karstākais koncerts 
Ventspilī tuvojas, sagatavojieties tam pie
nācīgi arī jūs! Koncerts, kurā gaidāmi dažā
di vizuāli un muzikāli pārsteigumi, būšot 
ne mazāk iespaidīgs kā iepriekšējās reizēs. 
Izskanēs dziesmas gan grupas jaunā albuma 
“Par to zēnu, kas sit skārda bungas” mate
riāls, bet arī daudzi fanu tik ļoti iemīļotie hiti. 
Kā gan bez tiem, vai ne?  

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

salīdzināt agrākās un tagadējas cilvēku materiālās iespējas 
šādu pasākumu rīkošanā, apzinot kristiešu garīgās vajadzības 
un meklējot iespējas to piepildīšanai. Prieks, ka tradīcija mai
nās laikam līdzi un sakuplo, uzskata mācītājs Valters.  

PASTORĀTA NEZŪDOŠĀ AURA
“Jau kādu laiku biju kalpojis Rindas draudzē, kad gandrīz 

nejauši gadījās tuvāk iepazīties ar netālu no baznīcas esošo 
un pēc neatkarības atgūšanas tai pienākošos  Mācītājmuižas 
ēku. Kolhoza laikos tā tikusi izmantota slaucēju dzīvokļiem, 
gadījuma cilvēku izmitināšanai, un atklājās kā  neiedomāja
mi, varētu pat teikt, katastrofāli nolaista. Taču pat tādas pos
tažas vidū nevarēja nejust agrāko mācītāju dzīvesvietas (biju
šās Mācītājmuižas, vēl agrāk – Angermūndschen Pastorat) 
īpašo auru. Tā uzrunāja gan prātu, gan dvēseli, aicinot pie
likt pūles ne vien ēkas un tās apkārtnes sakopšanai, bet arī 
šīs vietas piepildīšanai ar sākotnējo garīgo vērtību,”atcerē
jās Valters Ozoliņš. Priecājoties, ka līdzīgu pārdzīvojumu šai 
vietā izjutuši arī citi vietējās un Ventspils draudzes aktīvisti.  
Pēc mācītāja un draudzes padomes aicinājuma ļaudis ar lielu 
atsaucību piedalījušies  Mācītājmājas remonta darbos, dārza 
koku aprūpē un dabīgi interesantās un krāšņās vides izkopša
nā ar domu piemērot to “Draudzes dienu” rīkošanai vasarā, 
bet telpas – izmantošanai dievkalpojumiem ziemā, kad neap
kurinātajā, no laukakmeņiem celtajā Rindas  baznīcā pulcē
ties ir pārāk auksti. Entuziastu spēkiem veicamās sākotnējās 
sakopšanas periodam sekojuši nopietni atjaunošanas – tanī 
skaitā ūdensapgādes un apkures sistēmas ierīkošanas – darbi, 
kuri prasījuši lielus līdzekļus un pilnībā nav pabeigti arī tagad, 
taču kopumā Mācītājmāja ir atdzimusi jaunai dzīvei.

ZEM SENAJĀM VELVĒM MŪSDIENĪGAS SARUNAS
No drazām izmēztie pagrabi ar elegantām ķieģeļu velvēm, 

kur savulaik gatavots ēdiens muižas ļaudīm, tagad pie gal
diem vienlaicīgi var sapulcināt ap piecdesmit pusdienotāju. 
Vakaros un naktīs te īpaši intīmā gaisotnē un apgaismojumā 
notiek tējas dzeršana un sirsnīgas sarunas starp draudzes ļau
dīm, pārrunājot Dieva līdzdalību katra dzīvē. Tajās parasti pie
dalās arī īpaši uzaicināti cilvēki, kas grib un var dalīties savā 
bagātīgajā garīgajā pieredzē. Tad raisās debates un rodas 
atziņas, kuras tiek saglabātas atmiņā ne vien nākamajam 
gadam, bet pat visam mūžam, secinājuši pārrunu ilglaicīgā
kie dalībnieki. Kad laika apstākļi nelutina tā, kā šovasar, tel
pās notiek arī dažādas darbnīcas un darbnīciņas pusaudžiem 
un bērniem. Starp citu, gan darbnīciņu, gan sporta nodarbī
bu un rotaļu vadītāji priecājas, ja iepriekš izplānoto to norises 
gaitu pēc atraktīvo, izdomas bagāto bērnu un jauniešu inicia
tīvas reizēm nākas mainīt, jo spontāni radušās idejas dažā
dot nodarbību ritējumu izrādās mērķauditorijai pievilcīgākas. 

GAN “APCELTIES”, GAN PARUNĀTIES
“Nodarbības pēc brīvprātības principa un bez materiāla  

atalgojuma vada no mūsu pašu  vidus izraudzītie, speciālo 
izglītību ieguvušie  vai ar Dieva dotu pedagoga talantu apvel
tītie cilvēki,” par nesavtīguma tradīcijas noturīgumu priecājas 
mācītājs Ozoliņš, šai apstāklī saskatot arī “Draudzes dienu” 
masveida apmeklētības garantu, jo tāda savstarpēja kalpo
šana līdzcilvēkiem līdz minimumam samazina uzturēšanās 
izmaksas Mācītājmuižā, un tās  var atļauties arī mazāk situē
tas ģimenes ar vairākiem bērniem. 

“Mūs pat  nevajag īpaši pierunāt savu spēju robežās 
uzņemties pienākumus un atbildību “Draudzes dienu” satu
rīgā un interesantā novadīšanā. Es, piemēram, esmu augu
si kristīgā ģimenē un kalpošanu uztveru kā pašsaprotamu, 

Draudzes, draugu un draudzības dienas

Dievam tīkamu un ļaudīm vajadzīgu pienākumu. Kāpēc 
gan to neuzņemties, ja tas arī man sagādā prieku un gan
darījumu,” atzīst ventspilniece Ieva, viena no galvenajām 
“Draudzes dienu” nodarbību plānotājām un vadītājām. Pat 
no malas redzams, ka pusaudži viņu uzņem kā īstenu savējo, 
ar kuru kopā prieks gan sportot, gan iet rotaļās, savstarpēji 
“apcelties” un kādreiz arī nopietni parunāties.

ATMIŅĀ ALTĀRIS NO LIEDAGA AKMENTIŅIEM
Bērnu rotaļās neuzkrītoši klātesošā un tās pārraugošā Ilze  

savukārt atceras, ka “Draudzes dienu” pirmsākumos (kuras 
tolaik sauca par draudzes vasaras nometnēm) viņa sākotnēji 
piedalījusies kā bērns, bet tagad tās apmeklē kopā ar vīru un 
pusaudžiem dēlu un meitu. 

“Cik gadu jau pagājis, bet es joprojām atceros, kā mēs 
Miķeļtornī no jūras akmentiņiem veidojām altāri un mācītājs 
tieši liedagā vadīja vēja un viļņu apšalktu dievkalpojumu! 
Es pat nezinu, kam vajadzētu gadīties, lai šādas “Draudzes 
dienas” vairs nenotiktu? Protams, to laikā tiek pieminēts un 
slavēts Dievs, bet tas ir tik dabiski un nepiespiesti, no sirds 
pateicoties kādam augstākam spēkam, ka tas šādās kopā 
būšanas reizēs neliedz apskaidrību vienkārši priecāties par 
dzīvi, izjust draugu mīlestību un atbildēt viņiem ar to pašu, 
no gudriem cilvēkiem uzzināt mūžsenas un vienmēr aktuālas 
patiesības par pasaules un dabas norisēm un pielikt tām vis
pārcilvēcisko vērtību mērauklu,” Ilze atzīst, ka, laicīgajā dzīvē, 
būdama skolotāja un mācot kristīgo ticību svētdienas skolā, 
par šiem jautājumiem ir domājusi arī agrāk. Taču “Draudzes 

dienas”, viņasprāt, lai arī bezgala aizņemtas, dvēselē atstāj 
gaišu nospiedumu, par kuru “parasti skaļi nerunājam, bet uz 
kuru ir prieks atskatīties un ar nepacietību gaidīt nākamo”. 
No  savas un ģimenes tagad jau daudzo gadu pieredzes Ilze 
apgalvo, ka gatavošanos šim ikvasaras pasākumam draudzēs 
uzsāk tūlīt pēc Jaunā gada. 

LAI VIEGLI UN INTERESANTI VISIEM
“Ne tāpēc, ka mēs ik reizes gribētu izgudrot jaunu pasā

kuma norises velosipēdu, nē, kristīgās pamatvērtības taču 
nemainās. Bet rēķināmies ar to, ka draudze kopumā ne 
vien atjauninās, papildinās un kļūst gudrāka, bet tās cilvēki 
arī noveco un aiziet. Tas viss jāņem vērā, plānojot nākamo  
“Draudzes dienu” pasākumus, lai viegli un interesanti būtu 
visiem,” stāsta Ieva. Par tradīciju kļuvis, ka ik reizes tiek pie
aicināts kāds agrāk šeit nebijis lektors, ar kuru baznīcā iespē
jams diskutēt gan par zūdošām, gan nezūdošām vērtībām. 
Piemēram, neseno “Draudzes dienu” dalībniekiem sestdie
nas rīta cēlienā bija iespēja noklausīties Piltenes draudzes 
prāvesta Kārļa Irbes lekciju par Bībeles tekstu pārdomāšanu, 
lai katrs tajos varētu atrast atbildes uz sev svarīgiem jautāju
miem. Savukārt uz nakts sarunām interesentus pulcēja ģime
nes ārsts no  Ventspils Pauls Princis, kas pazīstams ne vien ar 
savu harizmātisko pieredzi, bet plaši zināms arī kā  sabied
riski aktīvs cilvēks. 

BĪBELES “SODS” AUTOBRAUCĒJAM
Uzrunātie bērni un jaunieši atzīst, ka “Draudzes dienas”, 

protams, pirmām kārtām ir gaidīts un reizē pārsteigumiem 
pilns piedzīvojums. Viena lieta ir būt kopā ar vienaudžiem 
skolā, mūzikā vai sportā. Pavisam cita – nakšņot teltīs kopā 
ar vecākiem un vienlaicīgi pašiem izlemt, ar ko būt blakus 
radošās nodarbībās vai nakts pārgājienā ( ko vada cilvēks ar 
militāru pieredzi!), klātienē un patiešām ( nevis skaipā vai 
telefonā) satikt ilgi neredzētu ticības draugu un draudzeni. 
Un apzināties, ka uzticētos pienākumus paveikt ir gods un 
gandarījums, jo tas iepriecina pārējos. Vienlaikus priekš sevis 
atklājot, ka Bībeles gudrības vislabāk paliek atmiņā tad, ja 
pieaugušie tās atklāj caur savu pieredzi, nebaidoties piedzī
voto iekrāsot ar pašironiju vai labu humoru. Un ka padsmit
nieks, kam Mācītājmājas sētā uzticēts būt par transporta 
policistu, par nevietā noparkotu automašīnu “vainīgajam” 
drīkst  uzlikt “sodu” –  no galvas iemācīties atbilstošu pantu 
no Bībeles... 

Līdzīgu vērtējumu, kā par nesen notikušajiem Dziesmu 
svētkiem, kurus  to dalībnieki un vērotāji atceras kā tautas 
vienotības un savstarpējās labestības paraugu, var izteikt 
arī par “Draudzes dienām” Rindā. Tur bija skatāmas ne vien 
debesu saules, bet arī iekšēja gaišuma apmirdzētas sejas. 

“Draudzes dienu” dalībnieku telšu pilsētiņa Rindas upes krastā.

Afiša ar nodarbību uzskaitījumu. Kā visur paspēt?

Šķindinot no Ventspils atvesto zvanu, Raimonds aicina uz 
pusdienām.
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Māksla 
vai sports
Vēl viena tveicīga nedēļa ir 
pagājusi, klāt vēl viena karsta 
nedēļas nogale. Šoreiz tā ir kar-
sta vārda tiešā nozīmē ne vien 
klimatisko laika apstākļu ziņā, 
bet arī trīs nopietnu notikumu 
dēļ. Proti, trīs dienas Ventspilī 
toni noteiks sports un  
tēlniecība.

S 
āksim ar sportu. Pirmais 
lielais notikums ir, pro
tams, Eiropas U18 bas
ketbola čempionāts, 
kurā mūsu puiši savas 

apakšgrupas spēles aizvada tieši 
Ventspils lielajā basketbola hallē. 
Plašāks materiāls par to lasāms 
sporta lapā, bet atgādināsim sva
rīgāko: letiņi visas spēles aizvadīs 
pusseptiņos vakarā: sestdien pret 
Horvātiju, svētdien – pret Grieķiju, 
bet otrdien – pret Itāliju. Turpat 
trešdien notiks arī 1/8 fināla mačs.

Tas otrs lielais notikums, pro
tams, ir ekstrēmo sporta veidu fes
tivāls “GGFEST”, kas Ventspilī notiks 
jau septīto vasaru un ar katru gadu 
paplašinās. Trīs dienu garumā 
apmeklētājiem būs iespēja vērot 
veikborda, BMX frīstaila, inline skri
tuļslidošanas, motociklu frīstaila, 
SUP airēšanas, florbola, futbola un 
3x3 basketbola sacensības. Tāpat arī 
“Ghetto Games” komanda ir saga
tavojusi īpašu izklaides program
mu tieši ģimenēm. Piektdien tiks 
dots starts “Ghetto Games” festivā
lam ar aizraujošu vakara program
mu Ventspils Piedzīvojumu parkā. 
Sestdien visas dienas garumā notiks 
sacensības, paraugdemonstrējumi 
un šovi skeitparkā, Lielajā lauku
mā un Lielajā prospektā. Svētdien 
savukārt Lielajā prospektā dominēs 
komandu sporta veidi: ielu futbols, 
ielu florbols un 3x3 basketbols. 
Protams, pāri visam būs starptautis
kā 3x3 basketbola turnīra “Ghetto 
Basket Ventspils Challenger” izslēg
šanas cīņas un finālmačs par čem
pionu titulu! Detalizētu programmu 
meklē www.ggfest.com vai pasāku
mu norises vietā.

Tikmēr tie, kuriem jauniešu izda
rības, ekstrēmie sporta veidi un 
troksnis nudien neiet pie sirds un 
kuri meklē ko sirdij mierīgāku, droši 
var doties uz pludmali pie Dienvidu 
mola, kur jau ceturto gadu notiks 
lielu popularitāti ieguvušais smil
šu skulptoru simpozijs “Zelta smil
šu grauds”. Ventspilī atkal sabrauks 
mākslinieki no malu malām, lai 
priecētu ar vienreizējiem mākslas 
darbiem, kas veidoti no smiltīm 
un ūdens. Šī gada festivāla konkur
sa tēma ir vienkārša un lakoniska, 
kas ietver sevī ļoti plašas improvi
zācijas iespējas: “Svētki”. Konkursā 
piedalīsies Latvijas mākslas skolu 
komandas, individuālie dalībnieki, 
ģimeņu grupas. Tāpāt kā iepriek
šējā gadā, piecas atsevišķas smil
šu skulptūras veidos profesionāli 
mākslinieki – pedagogi no Latvijas. 
Simpozijs savu kulmināciju sasniegs 
sestdienas vakarā, kad līdz ar tum
sas iestāšanos uz izveidotajām 
smilšu skulptūrām būs vērojamas 
krāsu un gaismu spēles! Simpozija 
noslēgumā muzikāla programma, 
kurā no plkst.21 uzstāsies Ventspils 
mūziķi – Jēkabs Macpans un grupa 
“1MAY”. 

Pavisam nesen aizvadīti mūsu valsts 
simtgadei veltītie Dziesmu un deju 
svētki. Galvenie iespaidi – daudz
skaitlīgums un krāšņums. Varbūt 
kādam zināmu emocionālu diskom
fortu izraisīja galveno pasākumu 
– deju lieluzveduma un noslēguma 
koncerta – ideja un saturs (jau pie
mirstā „latvju bārenīguma” izvērša
na par tautas vēstures dominanti, 
totāla jēdzienu sajaukšana – kādas 
gan bērna krustības pirmskristiešu 
sabiedrībā! – , valsts himnas „iespie
šana” koncerta vidū, u. tml.). Taču 
visumā svētki bija grandiozi, dalīb
nieku gājiens 7 stundu garumā vien 
bija ko vērts!

No Ventspils koru vēstures

T 
omēr, to TV vērojot, ne viens 
vien ventspilnieks jutās mazliet 
vīlies. Nav jau tā, ka Latvijas TV 
1. kanāla komentētāji būtu vel
tījuši mūsu pilsētai mazāk laika 

nekā citām, taču uzmanības un cieņas pret 
Ventspils kolektīviem noteikti varēja būt 
vairāk. Ja pirms tam bijām uzzinājuši par 
daudzu jo daudzu Vidzemes pilsētu, nova
du un pagastu koru, deju kolektīvu un fol
kloras ansambļu vēsturi un tradīcijām, tad 
Ventspils pilsēta un novads šajā ziņā tika 
pamatīgi „apdalīts”, jo saturīgu komentāru 
praktiski nebija.

Varbūt tas pamudināja ar mūsu laikraksta 
starpniecību ieskatīties Ventspils kordziedā
šanas vēsturē kopš pašiem pirmsākumiem, 
kas meklējami tālajā 1910. gadā.

Var rasties jautājums – kāpēc tik vēlu? 
Jo kopš pirmajiem Vispārējiem latviešu 
Dziesmu svētkiem tobrīd bija pagājuši 37 
gadi, bet lauku dziedāšanas biedrības dar
bojās jau labi pasen vēl pirms šī ievēroja
mā notikuma. Cēlonis, kā savās atmiņās reiz 
rakstīja ventspilnieks Vilis Lapovics, kordzie
dātājs un koru kustības atbalstītājs, varētu 
būt bijusi izteikti vāciskā Ventspils sabiedrī
ba, jo līdz 20. gs. sākumam latviešu tautības 
iedzīvotāju pilsētā bija ļoti maz, un tie bija 
vāji organizēti. 1895. gadā V. Lapovics un vēl 
daži latviešu dziesmumīļi devās uz Jelgavu 

klausīties IV vispārīgos latviešu Dziesmu 
svētkus. Interesanti, ka uz svētkiem vīri 
devās... ar kuģi līdz Rīgai (dzelzceļa uz gal
vaspilsētu vēl nebija, bet par auto, attiecī
gi arī autoceļiem nevarēja būt ne runas), 
no turienes – ar „bāni” uz tābrīža Kurzemes 
guberņas galvaspilsētu. Svētkos dzirdētais 
un piedzīvotais uz ventspilniekiem atstāja 
neizdzēšamu iespaidu un milzu vēlmi orga
nizēt latvisko dziedāšanu arī pašu pilsētā. 
Taču līdz tam vēl bija jāgaida ilgi gadi. Te gan 
darbojās Latviešu grāmatu lasīšanas biedrī
ba, taču dziedātāju kolektīva radīšanai ar gri
bēšanu un „balss noturēšanas” prasmi vien 
par maz: vajadzīgs profesionāls, notis lasīt 
spējīgs vadītājs. Vēl bija nepieciešama arī 
drosme... Kādēļ? V. Lapovics rakstīja: „Lielu 
drosmi vajadzēja, lai sevi tanī laikā atklāti 
dēvētu par latvieti, jo ar to bija drošas izre
dzes sevi ierindot neinteliģento kārtā. Pat 
labāku nodarbošanos tādam latvietim nebi
ja izredzes dabūt. Vajadzēja rasties spēcīgai 
personībai, kas šinī vāciskā atmosfērā varēja 
uzsākt cīņu par latvietību...”

Un tāda personība atradās. Tas bija 1907. 
gadā uz Ventspili norīkotais latviešu ev. 
lut. draudzes mācītājs Teodors Grīnbergs. 
Sava „vāciskā” vārda un uzvārda, kā arī 
amata un izglītības dēļ mācītājs Grīnbergs 
iederētos arī „smalkajā” vācu sabiedrībā, 
ja vien nebūtu taisījis tādus „pušierus”, 

kā, piemēram, sasveicināšanos nevis ar „guten 
Tag”, bet latvisko „Labdien”! 1908. gadā, patei
coties T. Grīnberga aktīvajai darbībai un pārlieci
nāšanas prasmei, Ventspilī nodibinājās Jaunības 
draugu biedrība. Viens no svarīgākajiem uzdevu
miem jaundibinātajā biedrībā bija kora organizēša
na. Tā pirmais diriģents bija Jānis Tenders, pēc viņa 
– Hermanis Zīle. Jaunības draugu biedrības koris 
strauji guva atzinību, uzstājoties gan baznīcā un 
garīgos sarīkojumos, gan citur, piemēram, Latviešu 
biedrības rīkotajos pasākumos. Šī kora panākumu 
iedvesmots, Ventspilī tapa vēl viens koris: tā dzie
dātāju vidū bija vairāk latviešu tautības pareizticīgo, 
diriģents – M. Pāže.

1910. gada 19.–21. jūnijā bija paredzēts rīkot V 
Vispārējos latviešu Dziesmu svētkus Rīgā. 15 gadu 
ilgais pārtraukums saistāms ar krievujapāņu karu 
un 1905. gada notikumiem, un sekojošajām repre
sijām. Šajos svētkos piedalījās 2300 dziedātāji, kas 
apvienojušies 82 koros; no Kurzemes tikai septiņi 
kori, toskait divi no Ventspils – Zīles un Pāžes vadī
tie. Pēc lielajiem svētkiem Rīgā ventspilnieki izdo
māja sarīkot atskaņu koncertu pašu mājās, kur bez 
abiem vietējiem koriem uzstājās arī Stendes jauk
tais koris J. Adamoviča vadībā, kopā ap 150 dziedā
tājiem. Koncertam esot bijusi milzīga piekrišana, un 
„smalkās vācietības” kultūras monopols bija pama
tīgi iedragāts.

Trūkst ziņu par Pāžes vadīto kori, taču Jaunības 
draugu biedrības kora popularitāte auga gadu no 
gada; ventspilnieki ar koncertu uzstājušies pat 
Pēterburgā, turienes latviešu aicināti. 1915. gadā, 
vāciešiem okupējot Ventspili, mūzikas dzīve apsīka. 
Taču 1919. gadā „Jaunības draugi” atkal sevi pie
teica jo skaļi, jo ventspilnieki bija gaužām izslāpu
ši pēc kultūras, mākslas, latviešu dziesmām. Korim 
nomainījās vairāki diriģenti; 1922. gadā pie Jaunības 
draugu biedrības jauktā kora diriģenta pults stājās 
Pēteris Pelčers, kurš vadīja kolektīvu līdz pat biedrī
bas likvidēšanai 1940. gadā. Viņa laikā koris sasnie
dza atzīstamu līmeni un piedalījās visos starpka
ru perioda Dziesmu svētkos (VI, VII, VIII, IX). VII 
Dziesmu svētkos (1931. g.) piedalījās divi Ventspils 
kori – Jaunības draugu biedrības un Valsts Ventspils 
ģimnāzijas jauktais koris (diriģents Arturs Sīlis). Taču 
paši krāšņākie šī perioda Dziesmu svētki norisinājās 
1938. gada jūnijā, Rīgā, Uzvaras laukumā. Ventspils 
pilsētu un apriņķi pārstāvēja veseli 17 dziedātāju 
kolektīvi, toskait, Jaunības draugu biedrības koris, 
ģimnāzijas un komercskolas jauktie kori, Latviešu 
biedrības vīru koris, strādnieku arodbiedrības jauk
tais koris, apvienotais Tārgales un Sarkanmuižas 
aizsargu koris, Vārves un Ugāles aizsargu un aizsar
džu kori, vairāki draudžu kori u.c. Lai šo dziedātāju 
pulku aizdabūtu līdz galvaspilsētai, Ventspils dzelz
ceļa stacijā 16. jūnija vakarā tika padots speciālvil
ciens, kura sastāvā bija 17 vagoni! Dziesmu karos 
arī ventspilniekiem tika „pa lauru zariņam”, bet ļoti 
augstu novērtējumu ieguva mūsu pilsētas dziedātā
ju tautastērpi, tobrīd jau brīvi no 20. gadu stilizāci
jas, un, kā atzīmēja tālaika prese, „redzams, ka rūpī
gi glabātais krāšņums izcelts no vecmāmiņu pūra 
lādēm, joprojām lepns un skaists”. 
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A U N S
Darbā veiksies. Ir vērts papūlēties, lai parādītu savas spējas un 
stiprinātu autoritāti. Ja neesi mierā ar ienākumiem, ļauj priekš

niecībai noprast, ka esi pelnījis algas pielikumu vai meklē labāk apmak
sātu vietu. Brīvdienās palutini sevi ar iepirkšanās pasākumu – iegādājies 
apģērbu vai rotas.

V Ē R S I S
Labprāt apmeklēsi kultūras un izklaides pasākumus, tajos smel
sies pozitīvismu un iegūsi jaunus paziņas. Attiecības sniegs 

daudz prieka, un ar otro pusīti sapratīsies no pus vārda, ja vien būsi noska
ņots pozitīvi. Brīvajiem ļaudīm iespējas satikt īsto cilvēku, visdrīzāk – kādā 
pasākumā.

D V Ī Ņ I
Profesionālajā jomā izaugsmes iespējas, var nākt interesants 
karjeras piedāvājums. Nebīsties uzsākt kaut ko pavisam jaunu. 

Brīvdienās pievērsies mājas darbiem, palutini savus mīļos ar gardām mal
tītēm un pagatavo ko gardu ziemas krājumiem. Vari kopā ar savējiem 
apmeklēt kultūras pasākumu.

V Ē Z I S
Jāuzmanās no nepārdomātiem tēriņiem, un visu, kas saistās ar 
naudas lietām, jānoformē juridiski korekti. Pievērs uzmanību 

dokumentiem un līgumiem. Brīvdienās dodies nelielā ceļojumā, kas sniegs 
jaunus iespaidus un pozitīvu enerģiju. Brīvajiem ļaudīm ceļā var rasties 
kādas simpātijas.

L A U V A
Darbā daudz pienākumu, bet tu tiksi galā. Tikai neiesaisties 
neauglīgos strīdos, kas paņem daudz enerģijas. Attiecībās sva

rīga stabilitāte, gādā par saskaņu un, ja kas sakrājies uz sirds, noteikti 
izrunājies. Svarīgās lietās paļaujies uz intuīciju, tā pateiks priekšā labākos 
scenārijus.

J A U N A V A
Būsi šarmants un pievilcīgs. No kādas tikšanās var rasties siltas 
simpātijas, taču lai veidotos attiecības, pasper solīti pretī. Ja tev ir 

sava otrā pusīte, izvairies no kritizēšanas. Profesionālajā jomā derētu papil
dināt zināšanas, apmeklēt kādus kursus vai meklēt noderīgo internetā. Viss 
ko uzzināsi, noderēs.

S V A R I
Nedēļa nogalē pievērsies mājas darbiem, palutini savējos, ielūdz 
ciemos mīļus draugus un pacienā viņus ar saviem jaunajiem kuli

nārijas brīnumiem. Pozitīvā gaisotnē labi atpūtīsies. Nākamā darba nedēļa 
solās būt spraiga. Jārisina dažādi jautājumi, tostarp finansiālie. Naudas lie
tās esi precīzs.

S K O R P I O N S
Aktīvas darbības laiks. Realizē to, ko sen esi ieplānojis, veido kon
taktus, satiecies ar cilvēkiem un apmainies viedokļiem. Tava pie

redze noderēs pašam un citiem. Darbā uzmanies no strīdiem. Privātajā 
dzīvē sirsnīgas noskaņas un ilgas pēc romantikas siltos vasaras vakaros. 
Dodies uz randiņu un baudi dzīvi.

S T R Ē L N I E K S
Kamēr citi vaļojas, tev darba pilnas rokas. Ar enerģisku rīcību 
iespējams palielināt ienākumus, atrast jaunus peļņas variantus. 

Privātajā dzīvē rūpējies, lai attiecības neiestieg rutīnā – ar kādu aizraujošu 
pasākumu derētu atsvaidzināt kopā būšanu. Ja esi iepazinies nesen, nes
teidzini notiekošo.

M E Ž Ā Z I S
Liela nozīme atmosfērai ģimenē, no mājas gaisotnes būs 
atkarīgs garastāvoklis un veiksme darbos. Jāsargās no stresa, 

nedrīkst iesaistīties strīdos un brīvdienās labi jāatpūšas. Var ieplānot arī 
nelielu ceļojumu. Tuvojas laiks, kad vajadzēs parādīt savas spējas un stip
rināt autoritāti.

Ū D E N S V Ī R S
Piemērots periods, lai sakārtot naudas lietas. Labāki ienākumi tad, 
ja darbam pieiesi radoši un arī racionālās lietās atradīsi oriģinā

lu pieeju. Palutini sevi ar skaistu pirkumu, modes precēm vai greznumlie
tām un mazliet iztērē izklaidēm. Brīvdienās ar saviem mīļajiem izdomā ko 
aizraujošu.

Z I V I S
Tu esi labs cilvēks, bet atceries, ka sevi ir arī jāmīl. Uzklausi, 
palīdzi, bet ar mēru. Darbā vai biznesā var pavērties jaunas 

iespējas. Savukārt naudas līdzekļi rūpīgi jāplāno. Netērējies mirkļa iespai
dā, pārmēru nelutini savējos un dārgu, tehnoloģisku ierīču iegādi atliec uz 
citu laiku.
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Pļāpā trīs draudzenes. Viena saka: 
– Vīrs man nopirka televizoru un 
mūzikas centru. Sēžu mājās, nekur 
nav jāiet. 
– Bet man vīrs nopirka mājas kino. 
Ieslēdzu un izklaidējos. Un ko tev 
nopirka? 
– Man neko nenopir
ka. Pateica, ka ar mani vēl 
varot iet uz kino un teātri.

Sarunājas divi draugi. Viens pēc 
ilgas un saspringtas domāšanas 
izgrūž:  
 Es tomēr uzskatu, ka Dons Kihots 
ir uzvarējis! 
 Kāpēc tad tu tā domā? 
 Viņš cīnījās ar vējdzirnavām, vai 
ne? Nu re, bet tu pēdējā laikā 
kādas vējdzirnavas esi redzējis?

 Ozoliņ, par ko jūs nokļuvāt cie
tumā? 
 Par kukuļošanu. 
 Bet kā gan jūs tik ātri izlaida? 
 Un kā jūs domājat?

Medībās. 
– Uz ko jūs šāvāt? 
– Uz alni. 
– Kad sapratāt savu kļūdu? 
– Kad alnis sāka šaut pretī.

Inspektors mežā pieķer mednieku, 
kurš nošāvis zaķi: 
– Cienītais, vai jūs zināt, ka nav vēl 
zaķu sezona un tos nevar šaut.  
– Zinu,  bet es biju spiests izšaut 
pašaizsardzības nolūkā…

Vīrietis ienāk apavu veikalā un 
jautā: – Sakiet, vai jums ir krokodi
la zābaki? 
– Protams. Kāds izmērs 
ir jūsu krokodilam?

Laulāts pāris sēž Turcijas pludmalē. 
Pēkšņi vīrs jautā sievai: 

 Dārgā, vai tu mūsu mincim barī
bu atstāji? 
 Man likās, ka tu esi atstājis. 
 Nu, redz – kā atvaļinā
jums, tā kaķi glabājam...

Advokāts uzstājas tiesā: – Tiesneša 
kungs, ja cilvēkam ir piecpad
smit sodāmības, tad viņš vairs nav 
noziedznieks. 
– Kas tad viņš ir? 
– Kolekcionārs.

– Mīļā, kopš tā brīža, kad iepazinos 
ar tevi, es nevaru ne ēst, ne dzert, 
ne smēķēt... 
– Tiešām? Tu tik ļoti manī iemīlē
jies? 
– Nē... Vienkārši tam visam 
man vairs neatliek naudas.

Lektors jautā vēstures fakultātes 
maģistratūras studentiem: 
– Sakiet, kas bija drošsirdīgāks par 
Aleksandru Ņevski, gudrāks par 
Sokrātu, taisnīgāks par Zālamanu, 
godīgāks par Vašingtonu, asprātī
gāks par Čehovu un skaistāks par 
Apolonu? 
– Manas sievas pirmais vīrs, – 
atskan klusa balss no pēdējā sola.

Nākamajā dienā pēc svinīgām 
vakariņām par godu firmas jubi
lejai direktors izsauc pie sevis 
Kalniņu un bargi saka: – Dzirdēju, 
ka jūs pagājušajā naktī esot klen
derējis pa pilsētas ielām, stumjot 
ķerru. Uzskatu, ka šāda rīcība var 
ietekmēt mūsu solīdās firmas labo 
slavu! 
– Protams, šef, jums taisnī
ba. Bet lieta tā, ka bija jau 
tik vēls, un es nebiju pārlieci
nāts, vai jūs pats saviem spē
kiem atradīsiet taksometru...

Viena gaišmate saka otrai: 

“Es izpildīju grūtniecības testu.” 
Otra gaišmate: 
“Un kā, grūti jautājumi bija?”

Skolotāja jautā Jānītim: 
– Kāpēc tu vakar nebiji skolā? 
– Mans vecākais brālis saslima. 
– Un kāds tam sakars ar tevi? 
– Es braukājos ar viņa  
velosipēdu! 

– Dakter man ir gripa, ko jūs varē
tu man ieteikt? 
– Paejiet tālāk no manis!

Divi vīrieši runā par laulības dzīvi. 
Viens saka: 
– Nu? Kā ir būt precētam? 
– Zini pagalam slikti… dzert 
nedrīkst, pīpēt nedrīkst.. vēlu nākt 
mājās nedrīkst… 
– Traki! Nožēlo? 
– Nožēlot arī nedrīkst…

Kāds pazīstams latviešu poli
tiķis ierodas Itālijā pie Silvio 
Berluskoni. Itālietis uzaicina viņu 
pie sevis. Izrāda lepno māju, 
baseinu, dārzu. 
Politiķis: “No kurienes tas viss? 
Jūs tik daudz pelnāt?” 
Berluskoni pieved viesi pie loga 
un jautā: “Šoseju redzi?” 
Politiķis: “Redzu.” 
Berluskoni: “Tātad ieplānojām 
izmaksās 10 miljonus, ieekono
mējām, iztērējām tikai astoņus, 
sanāca arī villai.” 
Pēc trim gadiem latviešu politi
ķis ielūdz Berluskoni pie sevis uz 
villu Jūrmalā. Nams krietni grez
nāks nekā itālietim, trīs baseini, 
personiska slēgtā pludmale. 
Berluskoni pārsteigts: «No kurie
nes tas viss?» 
Politiķis pieved viņu pie loga un 
prasa: “Šoseju redzi?” 
Berluskoni: “Nē...”

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Pagājušajā nedēļā notikušajā traģiskajā ugunsgrēkā Popes muižas kompleksa vēsturiskajā ēkā iespējamais 
vainīgais bijis kāds mājas iemītnieks, kurš regulāri lietojis alkoholu. Pastāv aizdomas, ka notikusi tīša dedzi
nāšana, turklāt aizturētais vīrietis nelaimes brīdī bijis četru promiļu reibumā, ziņoja telekanāls LNT. Vietējie 
iemītnieki raidījumam pauda aizdomas, ka tieši šis vīrietis arī ir vainīgais, jo dzīvojis pirmajā stāvā un bieži 
aizrāvies ar alkoholiskajiem dzērieniem: “It kā tas dzērājs visu laiku bija projām, tagad atbrauca atpakaļ. Gāja 
pie brūtes, bet tā viņu nelaida iekšā. Viņš teica, ka to būdu nodedzinās.”

• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. Kā saka senie latvieši – vīrs un vārds. Ja reiz solīja nosvilināt tā nepateicīgā sievišķa 
būdu, tad jānosvilina ir. Un galu galā – var taču arī saprast nabaga cilvēku: iet viņš pie mīļotās sievietes, dros
mei mazliet paņēmis uz krūts, bet šī nelaiž iekšā. Kas cits atliek? Jācer, ka bargie tiesas kungi šo vēsturisko 
apstākli ņems vērā, spriežot par nodarījuma un soda samēru.



ОВЕН
На работе вас ожидает успех. Стоит постараться, чтобы проде-
монстрировать свои способности и укрепить авторитет. Если вас 

не устраивают доходы, дайте начальству понять, что заслужили прибавки к 
зарплате, или ищите должность, которая лучше оплачивается. В выходные 
побалуйте себя – приобретите что-нибудь из одежды или украшение. 

ТЕЛЕЦ
Вы с удовольствием посетите культурное мероприятие, что 
подарит вам положительный настрой и приведет к новым зна-

комствам. Отношения принесут вам много радости, со своей половинкой вы 
будете понимать друг друга с полуслова, если вы будете настроены пози-
тивно. Свободные представители знака могут встретить свою судьбу, скорее 
всего, на каком-нибудь мероприятии. 

БЛИЗНЕЦЫ
В профессиональной сфере – возможность роста, может посту-
пить интересное карьерное предложение. Не бойтесь начать что-

то совершенно новое. В выходные займитесь домашними делами, поба-
луйте своих близких чем-нибудь вкусненьким, сделайте заготовки на зиму. 
Хорошо бы посетить какое-нибудь культурное мероприятие. 

РАК
Остерегайтесь необдуманных трат, все, что связано с финанса-
ми, необходимо оформлять юридически корректно. Обратите 

внимание на документы и договоры. В выходные стоит отправиться в 
небольшое путешествие, что подарит вам новые впечатления и зарядит 
положительной энергией.  Свободных представителей знака ожидает инте-
ресная встреча в пути. 

ЛЕВ
На работе – множество обязанностей, но вы со всем справитесь. 
Только не участвуйте в бесплодных спорах, ведь это требует 

много энергии. В отношениях важна стабильность, позаботьтесь о взаимо-
понимании, а если вам есть что обсудить, обязательно нужно поговорить по 
душам. В важных вопросах полагайтесь на интуицию, она подскажет наилуч-
шие сценарии. 

ДЕВА
Bы будете обаятельны и привлекательны. Какая-то встреча может 
перерасти в симпатию, однако, чтобы завязались отношения, 

нужно сделать шаг навстречу. Если у вас уже есть половинка, избегайте кри-
тики. В профессиональной сфере рекомендуется пополнить знания, посе-
тить какие-нибудь курсы или поискать полезную информацию в интернете. 
Все, что вы узнаете, вам пригодится. 

ВЕСЫ
В конце недели займитесь домашней работой, побалуйте близ-
ких, пригласите в гости друзей и угостите их своими кулинарны-

ми шедеврами. В позитивной атмосфере вы хорошо отдохнете. Следующая 
рабочая неделя обещает быть напряженной. Придется решать различные 
вопросы, в том числе, финансовые. Будьте аккуратны с деньгами. 

СКОРПИОН
Период активной деятельности. Реализуйте то, что вы давно пла-
нировали, устанавливайте контакты, встречайтесь с людьми и 

обменивайтесь мнениями. Ваш опыт пригодится как вам, так и окружаю-
щим. На работе остерегайтесь конфликтов. В личной жизни – романтичное 
настроение в теплые летние вечера. Отправляйтесь на свидание и наслаж-
дайтесь жизнью. 

СТРЕЛЕЦ
Пока другие наслаждаются отпуском, у вас дел невпроворот. 
Если будете действовать энергично, сможете увеличить доход, 

найти новые возможности для заработка. В личной жизни позаботьтесь о 
том, чтобы вас не затянула рутина – освежите отношения увлекательным 
приключением. Если у вас новые отношения, то не торопите события. 

КОЗЕРОГ
Большое значение для вас будет иметь атмосфера в семье, 
от нее будет зависеть настроение и удача в делах. Берегитесь 

стресса, избегайте конфликтов, а в выходные отдохните. Можете запланиро-
вать небольшое путешествие. Приближается время, когда нужно будет про-
демонстрировать свои способности и укрепить авторитет. 

ВОДОЛЕЙ
Подходящий период, чтобы уладить финансовые дела. Доходы 
удастся увеличить, если к работе вы будете подходить творче-

ски и сумеете даже в рациональных вещах отыскать оригинальный подход. 
Побалуйте себя красивой покупкой, модным товаром или предметами роско-
ши, можете потратить некоторую сумму на развлечения. В выходные вместе 
с близкими придумайте что-нибудь увлекательное. 

РЫБЫ
Вы хороший человек, но помните, что себя нужно любить. 
Выслушивайте, помогайте, но в меру. На работе или в бизне-

се могут представиться новые возможности. В свою очередь, в финансовых 
вопросах все необходимо четко планировать. Не тратьте деньги на сиюми-
нутные желания, чрезмерно не балуйте домашних, а приобретение дорогой 
техники отложите.

№. 28 (71)  27 июля 2018 года На досуге  /  8

ГО
РО
СКОП  
27.07.–2.08.2018.

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ри
су

но
к 

– 
Ze

m
gu

s

- Сарочка, дорогая, у нас электричество отключилось. 
Пойди, посмотри, что там в щитке. 
- А муж мне на что? 
- Сарочка, а кто у нас жизнь застраховал?

Два приятеля:  
- Добрый вечер, старина! Я зашел за зонтиком, кото-
рый ты одолжил у меня на прошлой неделе...  
- Сожалею, но я одолжил его своему приятелю... Он 
тебе очень нужен?  
- Да нет – но парень, у которого я его брал 
- говорит, что хозяин его требует...

- Но хоть немного мяса на ваш комбинат выпускаю-
щий колбасу завозят? 
- Завозят. 
- И куда это мясо идет? 
- В столовую, на обед сотрудникам.
 
Хозяйке на заметку. Если муж стал приходить домой 
сытым, то скоро он перестанет приходить вообще.

- Смотрю, ты пешком на работу ходишь – на бензине 
экономишь? 
- Да нет, на спортзале.

У психолога: 
- Укажите хотя бы одну логически обоснованную при-
чину, почему вы разводитесь? 
- Ну, потому что поженились...

Шеф довольно крупной фирмы, используя связи, про-
бил своих сотрудников по базам данных и пригласил в 
свой кабинет одного из них: 
- Вы трудитесь у нас почти 5 лет и у меня для вас 
есть задание. Недавно я узнал, что вы с отличием 
окончили школу промышленного шпионажа. Поэтому 
устроитесь на работу к нашим конкурентам и будете 
сливать оттуда всю важную информацию. А если не 
захотите — пишите заявление об уходе. 
Сотрудник помялся, помялся и уволился. А через 
пару недель, на какой-то профильной выставке, шеф 
встречает этого сотрудника в компании начальства 
конкурирующей фирмы. И интересуется у него: 
- И давно вы на них работаете? 
- Да лет 5 как уже. Сразу по окон-
чании школы шпионажа.

Клуб анонимных алкоголиков: 
- Здравствуйте, меня зовут Стас... Я алкоголик... 
- Я Рома... И я алкоголик. 

- Меня зовут Женя. Я алкоголик. 
- Ну что – за знакомство?!

- Рабинович, говорят, что ты скоро женишься? 
- Ой, таки не знаю! Моя невеста не хочет выходить за 
меня замуж, пока я не верну кредиторам свои долги, 
а я не смогу их вернуть, если не женюсь на ней.

Интервью с директором молокозавода: 
- Как вы получаете обезжиренное молоко? 
- "Fаirу" добавляем!

- От пьющих мужчин жёны уходят чаще... 
- Сколько нужно выпить, чтобы она ушла?

Чтобы похудеть, подруга посоветовала мне, исклю-
чить из рациона кофе, конфеты, пирожное и алко-
голь. Вот сижу и думаю... а подруга ли она мне?
 
- Доктор, это больно? 
- Физически нет. А вот по карману ударит больно.

На битве экстрасенсов: 
- Перед вами фотография человека, расскажите, что с 
ним случилось. 
- Он сфотографировался. 
- Вы в финале.

- Представьте, что вы проснулись в теле человека, 
которого ненавидите! 
- Да я каждый понедельник так просыпаюсь...

- Я хочу проследить историю своей семьи, но не знаю, 
как за это взяться... 
- Попробуйте выставить свою кан-
дидатуру на выборах.

- Доктор, а какой идеальный рост при моем весе? 
- Четыре метра...
 
- Мы женаты всего два дня, а ты уже начинаешь на 
меня ругаться? 
- До тебя у меня было уже пять мужей, поэто-
му мне лучше знать, когда начинать ругаться!

- Ну что, дорогой, опять выпил? 
- Я немного, милая! 
- И вчера немного, и неделю назад, да? 
- Ну да, солнышко! А как ты догадалась? 
- Так сегодня уже 16 июля, а ты снег у гара-
жа каждый вечер ходишь чистить.

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ «VENTSPILNIEKS.LV»:
В случившемся на прошлой неделе пожаре в историческом здании комплекса Попеской усадьбы, возможно, вино-
вным был один из жильцов дома, который регулярно употреблял алкоголь.  Существует подозрение, что имел место 
преднамеренный поджог, к тому же задержанный мужчина в момент случившегося несчастья был в состоянии алко-
гольного опьянения в 4 промилле, сообщил телеканал LNT. Местные жильцы высказали подозрение, что именно 
этот мужчина является виновным, так как жил на первом этаже и часто увлекался распитием алкогольных напит-
ков: «Вроде как этот пьяница всё время отсутствовал, а теперь вернулся.  Пошёл к зазнобе, но она его не пустила. 
И тогда он сказал, что сожжёт эту хибару». 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ Как говорили древние латыши – настоящий мужик слово своё держит… Если пообе-
щал спалить хибару этой неблагодарной женщины, то и спалит.  И в конце концов – можно и понять несчастного 
человека: идёт он к любимой женщине, принял на грудь немного для храбрости, а она не пускает? Что ещё оста-
ётся? Нужно надеяться, что суровые господа судьи учтут это историческое обстоятельство, когда будут судить о 
соразмерности преступления и наказания.  
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осознавая духовные нужды христиан и изыскивая возможно-
сти для их удовлетворения. Радостно, что традиции меняются 
вместе со временем и укореняются, считает пастор Валтерс.   

НЕИСЧЕЗАЮЩАЯ АУРА ПАСТОРАТА 
«Когда я уже какое-то время служил в Риндском прихо-

де, совершенно случайно получилось поближе познакомить-
ся с расположенным недалеко от церкви и полагающимся 
ей после восстановления независимости зданием пастора-
та. Во время колхоза здание использовалось для квартир 
доярок, для размещения случайных людей, и обнаружилось, 
что оно немыслимо, можно даже сказать катастрофически 
запущено. Но даже среди такого опустошения нельзя было 
не почувствовать особую ауру места проживания ранее жив-
ших здесь пасторов (бывшей пасторской мызы, еще раньше 
– Angermūndschen Pastorat). Эта аура заполнила мой ум и 
душу. Так родилась мысль – приложить все силы для приве-
дения в порядок не только здания и его окрестностей, а также 
наполнить это место первоначальными духовными ценностя-
ми», вспоминает Валтерс Озолиньш.  Радуясь о того, что осо-
бые переживания в этом месте испытали и другие активисты 
местного и Вентспилсского приходов. По призыву пастора и 
приходского совета люди с большой отзывчивостью и энтузи-
азмом приняли участие в ремонтных работах в пасторате, в 
уходе за садовыми деревьями и декоративными кустарника-
ми с целью создания красивой среды с мыслью – устраивать 
здесь летом «Дни прихода», а зимой использовать помещения 
и собираться для проведения богослужений, когда в неота-
пливаемой, построенной из валунов Риндской церкви бывает 
слишком холодно. За первым периодом приведения в порядок 
силами энтузиастов последовали серьёзные восстановитель-
ные работы, в том числе установка системы водоснабжения 
и отопления, что потребовало больших средств, и полностью 
эти работы не завершены ещё и сейчас, однако в целом пас-
торат возродился к новой жизни. 

ПОД СТАРИННЫМИ СВОДАМИ –  
СОВРЕМЕННЫЕ РАЗГОВОРЫ

В очищенных от ветоши погребах с элегантными кирпичны-
ми сводами, где когда-то готовили еду для людей поместья, 
сейчас за столами одновременно можно собрать и покормить 
обедом около пятидесяти человек. Вечерами и ночами здесь, 
в особой интимной атмосфере проходят чаепития и сердеч-
ные разговоры между прихожанами, обсуждается участие 
Бога в жизни каждого из них. В этих беседах обычно участвуют 
особо приглашенные люди, которые хотят и могут поделиться 
своим духовным опытом.  Затем возникают дебаты и рожда-
ются заключения, которые сохраняются в памяти не только на 
следующий год, но и на всю жизнь, к такому выводу пришли 
долголетние участники таких бесед. Когда погодные условия 
не балуют, так, как этим летом, то в помещениях проводят-
ся различные мастерские для подростков и детей. Между 
прочим, руководители мастерских, занятий спортом и игр 
радуются, когда раннее спланированный ход занятий иногда 
приходится менять по инициативе аттрактивных, богатых на 
выдумку и фантазии детей и молодых людей, так как возник-
шие спонтанно идеи делают процесс разнообразнее и кажутся 
целевой аудитории более привлекательными.     

И «ПОДТРУНИВАТЬ», И СЕРЬЁЗНО БЕСЕДОВАТЬ 
«Занятия проводятся по принципу добровольности и без 

материального вознаграждения. Их проводят выбранные из 
нашей же среды люди, получившие специальное образова-
ние или одаренные Богом данным педагогическим талан-
том», радуется стойкости бескорыстных традиций пастор 
Озолиньш, который усматривает в этом обстоятельстве и 
гарант массового посещения «Дней прихода», так как такое 
взаимное служение людям до минимума снижает затраты на 
содержание пастората и участие в них могут позволить себе 
менее состоятельные семьи с несколькими детьми.   

«Нам даже не надо особенно уговаривать по мере возмож-

Дни прихода, друзей и дружбы

ности взять на себя обязанности и ответственность по инте-
ресному и содержательному проведению «Дней прихода».   
«Я, например, росла в христианской семье и служение Богу 
воспринимаю как само собой разумеющееся, богоугодную 
и нужную людям обязанность. Почему бы не взять на себя 
эти обязанности, если это доставляет мне радость и прино-
сит удовлетворение», признаёт вентспилчанка Иева, одна из 
главных планировщиц и руководителей занятий и мастерских. 
Даже со стороны видно, что подростки воспринимают её как 
действительно свою, с которой радостно заниматься спортом, 
играть, подтрунивать друг над другом, а иногда и серьёзно 
поговорить.  

В ПАМЯТИ АЛТАРЬ ИЗ КАМУШКОВ С ПЛЯЖА 
Незаметно присутствующая в детских играх и присматрива-

ющая за детьми Илзе в свою очередь вспоминает, что изна-
чально в «Днях прихода» (которые в то время называли лет-
ними лагерями прихода) она участвовала как ребёнок, а сей-
час посещает их вместе со своим мужем и сыном и дочерью 
подростками.   

«Сколько лет уже прошло, но я по-прежнему помню, как 
мы в Микельторнисе из морских камушек создавали алтарь 
и пастор прямо на пляже, овеваемом ветрами и омываемом 
волнами совершал богослужение! Я даже не знаю, что долж-
но случиться, чтоб такие «Дни прихода» больше не проводи-
лись? Конечно,  во время их проведения всегда вспоминается 
и прославляется Господь Бог, но это настолько естественно и 
непринуждённо, благодаря какой-то высшей силе, что в такие 
разы наших совместных встреч это позволяет просто радо-
ваться жизни, чувствовать любовь друзей и отвечать им тем 
же, от умных людей узнавать вечные и всегда актуальные 
истины о мировых и естественных процессах и оценивать их 
с точки зрения общечеловеческих ценностей», Илзе признаёт, 
что в светской жизни, будучи учителем и обучая христианской 

вере в воскресной школе, размышляла над этими вопросами 
уже и раньше.  Однако «Дни прихода», по её мнению, хотя и 
бесконечно занятые, оставляют в душе светлый отпечаток, о 
котором обычно мы громко не говорим, но на который «с радо-
стью оглядываемся и с нетерпением ждём следующих «Дней 
прихода»». Согласно своему многолетнему опыту и опыту 
своей семьи Илзе утверждает, что подготовка к этому, прово-
димому каждое лето мероприятию в общине начинается сразу 
же после Нового года.  

ЧТОБЫ ЛЕГКО И ИНТЕРЕСНО БЫЛО ВСЕМ 
«Не потому, что мы каждый раз хотели бы изобрести новый 

велосипед для проведения мероприятия, нет, ведь христиан-
ские основные ценности не меняются. Но мы считаемся с тем, 
что община в целом не только обновляется, расширяется и 
становится умнее, но её люди также стареют и уходят.  Всё это 
нужно учитывать, планируя следующие «Дни прихода», чтобы 
легко и интересно было всем», рассказывает Иева. Традицией 
стало то, что каждый раз приглашается здесь ранее не бывав-
ший лектор, с которым в церкви можно дискутировать об исче-
зающих и неисчезающих ценностях.   Например, у участников 
недавних “Дней прихода» в субботу утром была возможность 
послушать лекцию пробста Пилтенского прихода Карлиса 
Ирбе о переосмыслении библейских текстов, чтобы каждый 
мог найти в них ответы на важные для себя вопросы. В свою 
очередь на ночную беседу всех интересующихся пригласил 
семейный врач из Вентспилса Паулс Принцис, который широ-
ко известен не только своим харизматическим опытом, но и 
как общественно активный человек.  

БИБЛЕЙСКИЙ «ШТРАФ» АВТОВОДИТЕЛЯМ 
Дети и подростки, к которым мы обратились, признают, что 

«Дни прихода», конечно, и прежде всего – это долгожданное 
и полное неожиданностей мероприятие. Одно дело – быть 
вместе с ровесниками в школе, в музыке и спорте. И совсем 
другое – ночевать в палатках вместе с родителями и одновре-
менно самим решать, с кем быть рядом во время творческих 
мастерских или ночного похода (который проводит человек с 
военным опытом), лично (а не по скайпу или по телефону!) 
встретиться с давно невиденными другом и подругой по вере. 
И осознать, что выполнить доверенные обязанности – это 
честь и удовлетворение, если это доставит радость другим. 
И одновременно для себя открыть, что библейские истины 
лучше всего остаются в памяти тогда, когда взрослые откры-
вают их через свой опыт, не боясь расцветить пережитое 
самоиронией или хорошим юмором.  И как подросток, кото-
рому в пасторате доверено быть транспортным полицейским, 
за припаркованную не на положенном месте автомашину он 
может оштрафовать «виновного» – выучить наизусть соответ-
ствующий стих из Библии… 

Похожую оценку, как и недавно прошедшему Празднику 
песни и танца, который его участники и зрители вспоминают 
как образец народного единства взаимной доброжелательно-
сти, можно дать и “Дням прихода» в Ринде. Там можно было 
увидеть не только солнечный небесный свет, но и озарённые 
внутренним светом лица участников. 

Участники «Дней прихода» в палаточном городке на берегу реки Ринды.

Звоня в привезённый из Вентспилса колокол, Раймондс  
приглашает на обед.

Афиша и список предлагаемых занятий. Как везде успеть?
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Искусство 
или спорт
Вот и подошла к концу еще одна 
жаркая неделя, наступили не 
менее жаркие выходные. На этот 
раз их можно назвать жаркими в 
прямом смысле этого слова не 
только в отношении климатиче-
ских условий, но и в связи с тремя 
серьезными событиями. В тече-
ние трех дней тон в Вентспилсе 
будут задавать спорт и искусство 
скульптуры.

Н ачнем со спорта. Первое 
большое событие – это, 
безусловно, чемпионат 
Европы по баскетболу 
(U-18), где наши ребя-

та игры своей подгруппы проведут 
в Вентспилсском большом баскет-
больном холле. Более подробный 
материал об этом размещен на стра-
нице, рассказывающей о спортив-
ных событиях, но напомним самое 
важное: наши спортсмены все игры 
проведут в полседьмого вечера: в 
субботу против Хорватии, в воскре-
сенье – против Греции, а во вторник 
они встретятся с командой Италии. 
В среду состоится матч 1/8 финала. 

Второе значимое событие – это, 
конечно же, фестиваль экстремаль-
ных видов спорта «GGFEST», кото-
рый будет проходить в Вентспилсе 
уже в седьмой раз, и с каждым 
годом он лишь расширяется. В тече-
ние трех дней зрители смогут наблю-
дать за соревнованиями по вейкбор-
ду, фристайлу BMX, инлайн-роли-
кам, мотофристайлу, SUP-гребле, 
флорболу, футболу и баскетболу 
3x3. Также команда «Ghetto Games» 
подготовила особенную развлека-
тельную программу для семей. В 
пятницу будет дан старт фестива-
лю «Ghetto Games» с увлекательной 
вечерней программой в вентспилс-
ском Парке приключений. В субботу 
на протяжении всего дня будут про-
ходить соревнования, показатель-
ные выступления и шоу в скейт-
парке, на площади Лиелайс и про-
спекте Лиелайс. В воскресенье на 
проспекте Лиелайс будут доминиро-
вать командные виды спорта: улич-
ный футбол, уличный флорбол и 
баскетбол 3x3. Конечно, одним из 
самых ярких событий станут сорев-
нования плей-офф международ-
ного баскетбольного турнира 3x3 
«Ghetto Basket Ventspils Challenger» 
и финальный матч за титул чемпио-
нов! Более подробная информация: 
www.ggfest.com – или в месте прове-
дения мероприятий. 

Тем временем те, кому развле-
чения молодежи, экстремальные 
виды спорта и шум не по нраву, 
могут отправиться на пляж возле 
Южного мола, где уже четвертый 
год будет проходить приобретший 
большую популярность фестиваль 
песчаных скульптур «Золотая пес-
чинка». В Вентспилс снова съедутся 
мастера со всех окраин, чтобы пора-
довать зрителей своими уникаль-
ными работами из песка и воды. В 
этом году тема фестиваля проста и 
лаконична, она предполагает очень 
широкие возможности для импро-
визации – «Праздник». В конкурсе 
примут участие команды латвийских 
художественных школ, индивиду-
альные участники и семейные груп-
пы. Как и прежде, пять скульптур 
из песка создадут профессиональ-
ные скульпторы – латвийские педа-
гоги. Своей кульминации фестиваль 
достигнет в субботу вечером, когда 
с наступлением темноты песчаные 
скульптуры заиграют различными 
цветами! В завершение фестиваля, 
в 21:00, – музыкальная программа, 
в которой выступят вентспилсские 
музыканты Екабс Мацпанс и группа 
«1MAY». 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

Совсем недавно прошел Праздник 
песни и танца, посвященный сто-
летию государства. Главные впе-
чатления – многочисленность и 
красочность. Возможно, у кого-то 
некоторый эмоциональный дис-
комфорт вызвали идея и содержа-
ние главных мероприятий – танце-
вального гранд-концерта и заклю-
чительного концерта (уже подза-
бытая «латышская сиротливость» 
в качестве доминанты народной 
истории, тотальное смешение поня-
тий – какое крещение ребенка в 
дохристианском обществе! – госу-
дарственный гимн посреди концер-
та и т. п.). Однако в целом празд-
ник был грандиозным, одно только 
семичасовое шествие участников 
чего стоило! 

Из истории вентспилсских хоров

Т ем не менее, следя за праздни-
ком по ТВ, немало вентспилчан 
испытали некоторое разочарова-
ние. Не то чтобы комментаторы 
1-го канала ЛТВ уделили нашему 

городу меньше времени, чем другим, однако 
внимания и уважения к вентспилсским кол-
лективам могло бы быть больше. Мы узна-
ли об истории и традициях многих хоро-
вых и танцевальных коллективов видзем-
ских городов, краев и волостей, Вентспилс и 
Вентспилсский край в этом отношении оказа-
лись «обделены» – содержательных коммен-
тариев практически не было. 

Вероятно, это и побудило при помощи 
нашей газеты приглядеться к истории хоро-
вого пения в Вентспилсе, начиная от самых 
истоков, которые следует искать в далеком 
1910 году. 

Может возникнуть вопрос: почему так 
поздно? Ведь с момента проведения пер-
вого латышского Праздника песни тогда уже 
прошло 37 лет, а сельские песенные кол-
лективы начали свою деятельность намного 
раньше этого знаменательного события. Как 
писал в своих воспоминаниях вентспилчанин 
Вилис Лаповичс, участник хора, оказывав-
ший поддержку движению хорового пения, 
объяснением этому может служить то, что в 
тот период в Вентспилсе было выраженное 
немецкое общество, поскольку до начала ХХ 
века в городе проживало очень мало латы-
шей, и они были слабо организованы. В 1895 
году В. Лаповичс и еще несколько любителей 
латышской песни отправились в Елгаву на IV 
Вселатвийский праздник песни. Интересно, 

что на праздник они добирались… на кора-
бле до Риги (железной дороги в столицу еще 
не было, а об автомобиле и автодорогах не 
могло быть и речи), а оттуда их вез «банитис» 
в столицу Курземской губернии. Увиденное 
и услышанное на празднике произвело на 
вентспилчан неизгладимое впечатление, они 
вернулись с огромным желанием организо-
вать движение латышской песни в родном 
городе. Однако должны были пройти еще 
долгие годы, прежде чем это удалось осу-
ществить в полной мере. Здесь действова-
ло Латышское общество чтения книг, но для 
создания певческого коллектива мало одного 
желания и умения «тянуть мелодию»; требу-
ется еще профессионал, руководитель, спо-
собный читать ноты. Кроме того, необходима 
была смелость. Почему? В. Лаповичс писал: 
«Требовалась большая смелость, чтобы в 
то время открыто называть себя латышом, 
поскольку тогда это было равносильно воз-
можности записать себя в ряды неинтелли-
гентных людей. Такой латыш тогда даже не 
имел возможности получить хорошую долж-
ность. Должна была появиться сильная лич-
ность, которая в этой атмосфере онемечива-
ния могла бы начать борьбу за проявление 
духа латышскости…»

И такая личность появилась. Ею стал 
назначенный в 1907 году в Вентспилс свя-
щенник Латышской евангелически-лютеран-
ской общины Теодорс Гринбергс. Благодаря 
своим «немецким»  имени и фамилии, а 
также должности и образованию Гринбергс 
мог бы входить и в «изысканное» немецкое 
общество, если бы не его «выкрутасы» – 

например, вместо немецкого «guten Tag» в качестве 
приветствия он произносил латышское «Labdien»! В 
1908 году, благодаря активной деятельности и спо-
собности к убеждению Т. Гринбергса, в Вентспилсе 
было основано Общество друзей юношества. Одной 
из его важнейших задач была организация хора. 
Первым дирижером в нем стал Янис Тендерс, а 
затем – Херманис Зиле. Хор Общества друзей юно-
шества быстро получил признание, выступая в церк-
ви и на мероприятиях духовной направленности, а 
также на мероприятиях, организованных Латышским 
обществом. Затем в Вентспилсе был создан еще 
один хор; среди его участников было больше пра-
вославных латышской национальности, дирижер – 
М. Паже. 

19–21 июня 1910 года планировалось организо-
вать V Вселатвийский праздник песни в Риге. 15-лет-
ний перерыв был связан с Русско-японской войной, 
событиями 1905 года и последовавшими за ними 
репрессиями. В этом празднике приняли участие 
2300 певцов, объединившихся в 82 хора; Курземе 
представляли лишь семь хоров, в том числе, два 
из Вентспилса – под руководством Зиле и Паже. По 
завершении праздника в Риге вентспилчане реши-
ли устроить концерт и у себя дома, где помимо 
двух местных хоров выступил смешанный хор из 
Стенде под руководством Я. Адамовича, насчиты-
вавший около 150 участников. Концерт имел огром-
ный успех, и по культурной монополии «утонченного 
немецкого духа» был нанесен ощутимый удар. 

Сведений о хоре под руководством Паже недо-
статочно, однако популярность хора Общества дру-
зей юношества из года в год лишь росла; по пригла-
шению местных латышей, вентспилчане выступили 
с концертом даже в Петербурге. В 1915 году, когда 
немцы оккупировали Вентспилс, музыкальная жизнь 
прекратилась. Однако в 1919 году «Друзья юноше-
ства» вновь громко заявили о себе, так как вент-
спилчане ощущали огромный недостаток культурной 
жизни, искусства, латышских песен. У хора смени-
лось несколько дирижеров; в 1922 году за дирижер-
ский пульт стал Петерис Пелчерс, который руково-
дил коллективом до самой ликвидации общества в 
1940 году. Под его началом хор достиг достаточно 
высокого уровня и участвовал во всех праздниках 
песни в период между войнами (VI, VII, VIII, IX). В 
VII Празднике песни (1931 г.) участвовали два вент-
спилсских хора – хор Общества друзей юношества 
и смешанный хор Государственной Вентспилсской 
гимназии (дирижер Артурс Силис). Однако самым 
красочным Праздником песни этого периода стал 
праздник, прошедший в Риге, на площади Победы, 
в июне 1938 года. Вентспилс и уезд представля-
ли целых 17 певческих коллективов, в том числе, 
хор Общества друзей юношества, смешанные хоры 
гимназии и коммерческой школы, мужской хор 
Латышского общества, смешанный хор профсою-
за рабочих, объединенный хор айзсаргов Таргале 
и Сарканмуйжа, хоры айзсаргов Варве и Угале, 
хоры нескольких общин и т. д. Для того чтобы всех 
участников доставить в столицу, на Вентспилсскую 
железнодорожную станцию вечером 16 июня был 
подан специальный поезд, в составе которого было 
17 вагонов! В «песенных войнах» вентспилчанам 
досталось по «веточке лавра», но очень высокую 
оценку получили национальные костюмы наших 
певцов, которые тогда уже были свободны от стили-
зации 20-х годов, и, как отмечала пресса того вре-
мени, было «видно, что бережно хранимые костю-
мы достали из бабушкиного сундука, и они все еще 
великолепны».
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Вейонис уклоняется от 
прямого ответа – будет ли он 
претендовать на второй срок
Приведение в порядок сферы обороны 
и юстиции в настоящий момент являет-
ся гораздо более актуальным, чем рассу-
ждать о выставлении своей кандидатуры 
на второй срок на должность президента 
страны, считает Раймондс Вейонис. С его 
точки зрения, в настоящее время гораз-
до более актуальными являются вопро-
сы, касающиеся подготовки государства 
к выборам, а также вопросы, связанные с 
созданием новой коалиции. О возможном 
выставлении своей кандидатуры на вто-
рой срок он примет решение только неза-
долго до выборов президента.    

СЗК – единственные, 
кто против открытых 
выборов президента 
Замысел внести поправки к Конституции, 
которые предусматривают избрание 
Президента государства на открытом 
голосовании Сейма, поддержали все 
представленные в парламенте фрак-
ции, за исключением Союза «зелёных» и 
крестьян (СЗК). Юридическая комиссия, 
руководимая Гайдисом Берзиньшем, уже 
ранее выразила своё позитивное отноше-
ние по поводу изменений. Национальное 
объединение и «Единство» считают, что 
президента нужно выбирать путём откры-
того голосования, а СЗК считает, что это 
было бы большой ошибкой.  

Всё больше детей рождается 
у женщин более старшего 
возраста 
Продолжается увеличиваться средний 
возраст матерей новорождённых, кото-
рый вырос с 28,5 лет в 2010 году до 30,2 
лет в 2017 году. И наоборот, существен-
но уменьшилось число новорожденных у 
женщин в возрасте до 19 лет. Всё боль-
ше детей рождается у женщин в возрасте 
от 30 до 39 лет – если восемь лет назад 
это были 7 тысяч, то в прошлом году уже 
неполные 10 тысяч детей.  

Просят жертвовать кровь 
Государственный центр доноров крови 
просит доноров жертвовать кровь также 
во время отпусков и особо отозваться 
доноров с 0 и группой A положительным 
и отрицательным резус-фактором. Также 
необходима кровь группы B с отрицатель-
ным резус-фактором. Каждый год в лет-
ние месяцы существенно уменьшается 
число доноров крови. В этот период осо-
бенно сложно восполнить запасы крови.  

Машина «Google» снова 
объедет латвию 
Этим летом автомашина «Google Street 
View» снова поедет по дорогам Латвии, 
чтобы обновить местные данные на карте 
«Google Maps». На этот раз автомобиль 
«Google» особое внимание обратить на 
обновление информации о межгородских 
дорогах. Поездка начнётся 25 июля и про-
должится примерно в течение двух меся-
цев. В предыдущий раз, когда машина 
«Google» фотографировала данные для 
карты, это было семь лет назад.  

Техосмотр автомобилей  
можно было бы проводить  
и в автосервисах 
Государство необоснованно запреща-
ет частным предприятиям участвовать в 
рынке контроля за техническим состояни-
ем транспортных средств, к такому выводу 
пришёл Совет по конкуренции. По их мне-
нию, функции технического осмотра авто-
машин нужно было бы доверить также 
автосервисам, а не только Дирекции без-
опасности дорожного движения.  

Продукты с истекшим 
сроком годности можно 
будет жертвовать на 
благотворительность 
планируемые поправки к закону о над-
зоре за оборотом продовольствия пред-
усматривают, что с 1 июля 2019 года 
продукты конкретных групп по истече-
нии минимального срока годности можно 
будет передавать на благотворитель-
ность.  В настоящее время закон устанав-
ливает, что продукты питания с истекшим 
сроком годности считаются непригодны-
ми к распространению.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

Летним теплом мы наслаждаемся уже с начала мая, однако несколько недель в Латвии 
стоит сильная жара, которая, по прогнозам синоптиков, спадет лишь во вторую неделю 
августа. Это очень продолжительное время, поэтому важно позаботиться о своем орга-
низме, чтобы уберечься от перегревания или солнечного удара, а также быть вниматель-
ными возле водоема. «Ventspilnieks.lv» предлагает каждому из вас прислушаться к сове-
там, которые позволят уберечь от неприятностей себя и близких в эти жаркие дни. 

О чем следует помнить в жару

С тарайтесь побольше находить-
ся в тени и обязательно прове-
тривайте помещения. В период, 
кода стоит тропическая жара, 
температура воздуха ночью не 

опускается ниже +15...+20 градусов, поэтому 
уже с самого утра быстро становится очень 
жарко. Если вам необходимо отправиться на 
работу, делайте это неспеша. Избегайте поез-
док в переполненном общественном транс-
порте. Если возможно, в середине дня не 
отправляйтесь на встречу или пообедать вне 
бюро. В период, когда солнце стоит высоко 
в небе, с 11.00 до 15.00, не рекомендуется 
находиться на солнце. Тем, кто наслаждается 
отпуском, лучше всего отдыхать на природе 
с утра и после обеда. В середине дня лучше 
не работать в саду и огороде, чтобы уберечь-
ся от воздействия прямых солнечных лучей. 

Пейте много жидкости. В жару организм 
человека очень быстро обезвоживается, с 
потом из него выходит жидкость и соли. В 
жаркие дни обязательно увеличьте объем 
выпиваемой жидкости. Желательно попол-
нять запасы жидкости в организме еще до 
того, как вы ощутите жажду. Нужно пить 
часто, небольшими глотками. Пейте прохлад-
ную воду, смешайте ее с фруктовым соком 
или небольшим количеством минеральной 
воды, в которой содержатся необходимые 
для организма соли. В жару категорически 
нельзя употреблять алкоголь, крепкий кофе 
и чай, поскольку они способствуют обезво-
живанию организма. Это отрицательно ска-
зывается на состоянии сердца, печени и дру-
гих внутренних органов. Даже, казалось бы, 
такой невинный напиток, как холодное пиво, 
не самый лучший способ утолить жажду. 

Со спортивной нагрузкой стоит притормо-
зить. В жару лучше отдавать предпочтение 
спокойному отдыху. Летом в середине дня 
не рекомендуются интенсивные спортивные 
тренировки даже в том случае, если темпе-
ратура воздуха не слишком высока, однако 
солнце находится прямо над головой, поэто-
му мы особенно остро ощущаем его актив-
ность. Самое лучшее время для занятий 
спортом – рано утром, когда солнце еще не 
поднялось высоко и жара еще не чувствует-
ся так сильно. 

После длительного пребывания на солн-
це нельзя сразу заходить в воду! Конечно, 
в жару идеально искупаться в реке, озере 

или море. Но будьте осторожны! Никогда не 
прыгайте в воду сразу, поскольку тело может 
ощущать перегрев, и прыжок в холодную 
воду в таком случае иногда заканчивается 
летально, сердце не выдерживает нагрузки. 
В воду нужно заходить медленно. Отдыхая у 
водоема, обратите внимание на других отды-
хающих и посоветуйте им также быть внима-
тельными. Особенно важно следить за деть-
ми, их нельзя оставлять без присмотра ни на 
секунду! Еще один способ охладиться в жар-
кие дни – прохладный душ несколько раз в 
день или растирание влажным полотенцем. 

Стоит обратить внимание и на одежду. 
Жаркая погода не самое подходящее время, 
чтобы надевать джинсы или синтетику. 
Рекомендуется носить одежду из светлых, 
легких, дышащих тканей. Лучше всего, чтобы 
она была свободного покроя, не прилега-
ла плотно к телу. Следует носить открытую 
обувь и учитывать, что в жару ноги отекают. 
Обязателен головной убор! Это хоть в неко-
торой степени убережет голову от прямых 
солнечных лучей. 

Важно также задуматься над своим еже-
дневным рационом. В жаркую погоду аппе-

тит уменьшается, однако к выбору продуктов 
нужно подходить внимательно. Особенно, 
если вы используете в пищу скоропортящие-
ся продукты: молочные, мясные или рыбные 
изделия, яйца, готовые продукты (салаты, 
готовые комплекты в упаковках или полуфа-
брикаты). Если они хранились не надлежа-
щим образом, употребляя их в пищу, человек 
может сильно отравиться или заболеть. В 
жару храните продукты в прохладном месте. 

Что делать, если вам стало плохо или вы 
видите человека, у которого возникли про-
блемы со здоровьем? Перегревание может 
привести к серьезному урону для здоровья, 
поэтому еще раз напоминаем: берегите себя 
и будьте внимательны к окружающим! Если 
вы почувствовали недомогание, свяжитесь 
со своим семейным врачом, обратитесь за 
помощью к дежурному врачу или в Службу 
неотложной помощи. Вечером, ночью и в 
выходные можно получить консультацию по 
телефону 66016001. Если состояние здоро-
вья ухудшается, звоните по номеру 113! 

Возможно, многие из самых сознательных читателей-водителей «Ventspilnieks.lv» уже 
слышали, но еще довольно много таких, кто пропустил мимо ушей одно существенное 
нововведение.  А именно, что с середины прошлой недели вступили в силу изменения в 
Административно-процессуальном законе. Изменения очень существенные, к тому же они 
многих заставят обдумать свои повседневные привычки за рулём.  «Ventspilnieks.lv» даёт 
конспективный обзор самых важных пунктов, которые в будущем необходимо строго учи-
тывать каждому автоводителю.  

Некоторые повседневные привычки  
за рулём, о которых следует забыть

Н есомненно, что закон для всех 
один и отступление от него – это 
нарушение. Тем не менее мно-
гие из нас на многие нижеупо-
мянутые пункты до сих пор осо-

бого внимания не обращали или же, возмож-
но, даже не знали, что за их несоблюдение 
можно получить штраф.  Государственная 
полиция обещает, что впредь на соблюдение 
этих правил обратит усиленное внимание, 
а именно, если до сих пор часто сотрудники 
ещё закрывали глаза, то впредь ожидаются 
строгость и действия. Итак:  

За непристёгнутый ремень безопасности, 
а также за перевоз пассажира, который не 
пристёгнут (это также относится и к пере-
возу тех пассажиров, которые сидят сзади), 
может быть высказано предупреждение или 
на водителя транспортного средства нало-
жен штраф в размере от 30 до 70 евро. До 
сих пор за такое нарушение высказывалось 
предупреждение или выписывался штраф 
в размере 30 евро. Такой же штраф грозит 

за неиспользование защитного шлема или 
перевоз такого пассажира, у которого на 
голове нет застёгнутого защитного шлема. 

За несоблюдение безопасной дистан-
ции или несоблюдение интервала водите-
лю транспортного средства будет грозить 
предупреждение или денежный штраф от 25 
до 140 евро.  

За поворот без предупреждения или соот-
ветствующего сигнала водителю транспорт-
ного средства (это не относится к водите-
лям велосипедов или мопедов) впредь будет 
делаться предупреждение или выписывать-
ся штраф от 15 до 30 евро. 

Если не будут использованы предусмо-
тренные для перевозки детей средства без-
опасности – особые автолюльки для груд-
ных детей или автокресла для детей постар-
ше, автоводителя ждёт предупреждение или 
также денежный штраф от 30 до 70 евро. 
Раньше за такое нарушение грозило только 
предупреждение или пустячный денежный 
штраф 15 евро.

Гораздо строже будут относиться к люби-
телям агрессивного вождения – например, 
к созданию заноса (дрифта), к необосно-
ванному резкому торможению или езде на 
одном колесе, а также к тем мотоцикли-
стам, которые ездят только на переднем или 
заднем колесе. За такие нарушения спуска 
не будет – на предупреждения не надей-
тесь, придётся открыть кошелёк и заплатить 
штраф в размере от 70 и вплоть до 280 евро. 
Единственные отступлением от применения 
правил могут быть в случаях, если «дрифте-
ры» или «мотофристайлеры» демонстри-
руют свои навыки и умения на специально 
согласованных мероприятиях, также в зако-
не оговорены нюансы в отношении резкого 
торможения. 
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На счету Ласмане – рекорд 
и две победы в Балтии 
В чемпионате по легкой атлетике среди 
команд U-20 Балтийских стран две 
победы в индивидуальном зачете одер-
жала талантливая вентспилсская спор-
тсменка Рута Ласмане. Она установи-
ла личный рекорд по прыжкам в длину 
(6,05 м), а в тройном прыжке одер-
жала победу с результатом 13,29 м. 
Фредерика Румниеце (прыжки в высо-
ту) стала третьей, ее результат – 1,70 м.

У кикбоксера Кузьмина – 
две золотые медали 
На фестивале силовых видов спорта 
в Добеле две золотые медали завое-
вал атлет вентспилсского клуба кикбок-
синга «Легион» Эдуард Кузьмин. Одна 
золотая медаль – в дисциплине «full 
contact» в категории до 69 кг, вторая – 
в «light contact». Э. Кузьмин приглашен 
на сборы юниорской и взрослой сбор-
ной, которые организованы Латвийской 
федерацией по кикбоксингу в Ливаны. 

Надежда BMX – в шестерке 
чемпионата Европы 
С хорошими результатами верну-
лись из Франции юные велосипеди-
сты (BMX) вентспилсской спортивной 
школы «Spars». Самый лучший резуль-
тат среди вентспилчан показал Марис 
Мажримс, который завоевал 5-е место 
в возрастной группе B8. В свою оче-
редь, Роландс Поммерс, который вхо-
дит в сборную Латвии, на 6-м месте в 
группе B16. 

Триумф Шмединьша/Регжи 
в Цесисе 
Toмс Шмединьш вместе с Харалдом 
Регжей стали победителями Цесисского 
этапа чемпионата Латвии по пляжному 
волейболу. Дуэт вентспилсского клуба 
«Блокс» в финале со счетом 2-1 (28:26, 
19:21, 15:13) превзошел Михаила 
Самойлова и Кристапа Шмита, у кото-
рых был второй номер. Заключительный 
этап чемпионата Латвии пройдет с 23 по 
25 августа на Вентспилсском стадионе 
пляжного волейбола. 

«Блокс»: успешный старт 
на юношеском чемпионате 
На прошедшем в Кулдиге чемпионате 
Латвии по пляжному волейболу (U-17) 
среди спортсменов вентспилсского 
клуба «Блокс» лучшие результаты были 
у девушек. Высокое 5-е место среди 37 
пар завоевали Луизе Скудра и Санта 
Садовска. В свою очередь, седьмыми 
финишировали Беате Лиепайниеце и 
Ания Озолиня. Оба вентспилсских дуэта 
квалифицировались в финальный тур 
чемпионата Латвии, где будут состя-
заться только 16 сильнейших дуэтов. 

БK «Вентспилс» и еще  
15 клубов в латвийско-
эстонской лиге 
Заявку на старт в первом сезоне 
Объединенной латвийско-эстонской 
лиги подали девять латвийских клубов, 
среди которых действующие чемпионы 
Латвийской баскетбольной лиги – БК 
«Вентспилс». Федерация Эстонии заяв-
ки на старт в турнире более высокого 
уровня получила от семи клубов. 

У вентспилсских 
триатлонистов – полный 
комплект медалей 
В чемпионате Латвии по триатло-
ну, который прошел в окрестностях 
озера Бушниеку, в суперспринте золо-
тую медаль для вентспилчан завое-
вала Кристиана Клестрова, которая 
победила в женском Народном клас-
се. Серебро среди девятилетних спор-
тсменов досталось Валтерсу Кеньгису. 
Иварс Нудиенс в результате напряжен-
ной борьбы стал обладателем третьего 
места в Народном классе среди мужчин, 
а среди опытных спортсменов старше 
50 лет четвертым стал Олафс Кеньгис.

КОРОТКО О СПОРТЕ

Мы также отправимся на концерт все вместе 
на одной машине. Последуйте нашему при-
меру и поезжайте большой компанией – так 
будет веселее, да и «пробки» покажутся не 
такими большими», – говорит музыкант груп-
пы Марис Михелсонс. Для того чтобы пока-
зать пример «экологического мышления», 
«Prāta Vētra» позаботилась о том, чтобы 
генераторы, которые приводят в действие 
концертную аппаратуру, работали на эко-
логически безопасном топливе, а также о 

«Prāta Vētra» приближается к Вентспилсу: 
отправляйтесь на концерт пешком или на 
велосипеде и не распечатывайте билет! 
 Окончание. Начало на 1 стр.
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AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
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ГОВОРЯТ ВЕНТСПИЛЧАНЕ 

«Ventspilnieks.lv» публикует фотогра-
фии, которые были присланы очевидцем 
с комментарием: «Такой флаг пару дней 
назад развевался в Вентспилсе на площа-
ди Лиелайс. Кто-то зовет на помощь! Город 
тонет…»

том, чтобы в местах проведения концертов 
были установлены контейнеры для сорти-
ровки мусора. 

Ну что же, самый горячий концерт этого 
лета в Вентспилсе приближается, подго-
товьтесь к нему должным образом и вы!  
Концерт, на котором ожидаются различ-
ные визуальные и музыкальные сюрпризы, 
будет не менее впечатляющим, чем обычно. 
Прозвучат как песни из нового альбома груп-
пы «Par to zēnu, kas sit skārda bungas», так и 
многие любимые фанами хиты. Как же без 
них, не правда ли? 

Футболисты ФK «Вентспилс» уверенно завоевали право играть во втором туре квалификации Лиги Европы UEFA. В ответной игре пер-
вого тура вентспилчане на выезде сыграли 3:3 с албанским клубом «Luftetari», а по сумме двух игр победили – 8:3. После игры на албан-
ский клуб упала тень подозрения, что, возможно, они играли с вентспилчанами нечестно и могут быть связаны с тотализаторами, хотя 
никакого расследования начато не было. Ко времени выхода номера вентспилчане уже проведут первую игру второго тура против титу-
лованного французского клуба «Girondins» (Бордо).

Уверенно преодолен 
албанский барьер, пришло 
время титулованного Бордо

В ответной игре в Албании вент-
спилчанам удалось избежать 
поражения лишь в самом конце 
матча, сделав результат 3:3. Два 
гола забил результативный ниге-

рийский нападающий Аделеке Акиньеми, 
который в первом матче в Вентспилсе отли-
чился четыре раза, а теперь с шестью заби-
тыми мячами является лучшим снайпером 
квалификационного турнира Лиги Европы 
UEFA. 

ПОДОЗРИТЕЛЬНАЯ ИГРА В АЛБАНИИ 
Возможно, игра первого тура квалифи-

кации Лиги Европы UEFA могла бы при-
влечь внимание европейских наблюдате-
лей, поскольку албанский клуб действовал 
достаточно подозрительно и даже прозву-
чали версии о возможности договорных игр. 
Подозрительным был первый тайм первой 
игры в Вентспилсе, когда вентспилчане с 
легкостью забили пять мячей. Особенно 
подозрительно в некоторые моменты албан-
ский клуб играл у себя дома. О подозре-
ниях свидетельствует также непостоянство 
ставок букмекеров. Учитывая убедительную 
победу Вентспилса в первой игре, в ответ-
ной игре фаворитом считался албанский 
клуб. Однако, как отмечают зарубежные 

медиа, странности начались в конце матча. 
Третий гол вызывает особенно большие 

подозрения. Хозяева вели со счетом 3:2, 
однако ничего не предпринимали, чтобы 
удержать победу. Видно, насколько про-
сто хозяева отдали мяч вентспилчанам и 
не попытались ничего предпринять, чтобы 
не дать забить вентспилсскому футболисту 
Абдуллахи Альфа. Двое вентспилчан без 
проблем вышли на вратаря, которого без 
особых усилий удалось обыграть и отпра-
вить мяч в ворота. 

Подозрения усиливает тот факт, что в 
ответной игре тренер вратарей албанско-
го клуба Йохан Михайлович и руководитель 
клуба Гентьян Нора отказались находить-
ся на скамейке резервистов, поскольку не 
желали участвовать в этом представлении. 
Незадолго до матча на скамейке их заме-
нили представитель пресс-службы клуба 
и найденный в последний момент тренер, 
пишет местное медиа «Ekspres Sport». 

ФK «ВЕНТСПИЛС»: 
МЫ НЕ ЗАНИМАЕМСЯ ВЕЩАМИ, 
СВЯЗАННЫМИ С ТОТАЛИЗАТОРАМИ! 

ФK «Вентспилс» категорически отрица-
ет любую возможную связь с прозвучавшей 
информацией. Несмотря на то что в ново-

стях подчеркивается, что нечестно, воз-
можно, поступил только албанский клуб, 
имя вентспилсского клуба с такой вероят-
ностью не связано, во многих коммента-
риях болельщиков звучат обвинения и в 
адрес вентспилсского клуба. Латвийское 
спортивное медиа «Sportacentrs.com» 
также напоминает, что нынешний прези-
дент клуба в Молдове подозревается в 
договорных играх, о чем ранее писала газе-
та «Ventspilnieks.lv». 

«Мы не можем комментировать действия 
«Luftetari», но нам неприятно и это просто 
недопустимо, что ФК «Вентспилс» упоми-
нается в различных комментариях нега-
тивного характера. Возможно, мы не обра-
тили бы на это внимания, но в ожидании 
игры с Бордо, большого праздника, кото-
рый ФK «Вентспилс» подарил всем фут-
больным болельщикам Латвии, нас удив-
ляет, что вместо радости и заслуженных 
поздравлений клубу адресованы неприят-
ные отзывы, которые задевают честь наше-
го клуба, – говорится в заявлении клуба. 
– ФK «Вентспилс» не занимается нечест-
ными делами в футболе и не участвует в 
каких-либо вопросах, так или иначе связан-
ных с тотализаторами или чем-либо подоб-
ным». 
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До середины августа 
не будет горячей воды 
В трех многоквартирных домах на улице 
Целтниеку до 17 августа не будет горя-
чей воды, так как планируются объемные 
работы по реконструкции теплотрассы. 
Подача горячей воды в доме N 3 на ул. 
Целтниеку будет прервана с 31 июля, а 
на ул. Целтниеку, 3a, – с 24 июля. Дольше 
всего – с 17 июля до 17 августа – не будет 
горячей воды в здании на ул. Целтниеку, 5. 

Начат прием заявок 
на свободные места в ВВШ 
С 23 июля до 24 августа у всех тех, кто по 
разным причинам не подал заявления на 
обучение в Вентспилсской высшей школе 
или передумал и все же желает начать обу-
чение, будет возможность подать заявление 
на вакантные места. Свободные бюджет-
ные места есть практически на всех про-
граммах. Более подробная информация – 
на домашней странице ВВШ. 

В гимназии – 
пятеро отличников 
Семи выпускникам средних школ Вентспилса 
в Замке Ливонского ордена торжественно 
вручены дипломы Педагогического фонда 
«Ученик года» и пяти выпускникам – бла-
годарственные грамоты от думы. Больше 
всего – пять титулов «Ученик года» получи-
ли выпускники Вентспилсской государствен-
ной гимназии N 1: Матисс Мирошниковс, 
Элза Брауна, Кристине Кункуле, Тина Нулле 
и Сания Тетере. Также «Учениками года» 
стали выпускница Вентспилсской средней 
школы N 4 Анете Фишере и выпускница 
Вентспилсской средней школы N 6 Яна 
Богмале.  

Больше мест для размещения 
велосипедов студентов 
Возле Вентспилсской высшей школы сей-
час идут строительные работы по созда-
нию большой стоянки для велосипедов. 
Планируется установить 50 велоштати-
вов, то есть на огороженной территории 
можно будет разместить до ста велосипе-
дов. Будет проведено освещение и созда-
на канализация для отвода дождевых вод. 
Автором идеи является студенческий совет 
ВВШ, который обратился с соответству-
ющей просьбой в думу. Планируется, что 
стоянка будет готова незадолго до начала 
учебного года. 

Лембергс подарил жене  
100 000 евро
В прошлом году обвиняемый в тяжких пре-
ступлениях Айварс Лембергс осчастливил 
свою жену – заместителя исполнитель-
ного директора Вентспилсской городской 
думы Кристине Лембергу щедрым подар-
ком. Согласно декларации о доходах, K. 
Лемберга получила от своего мужа в пода-
рок 100 000 eвро, сообщает издание «Kas 
Jauns». В качестве зарплаты в думе в про-
шлом году она получила 20 000 eвро, а 
в Управлении Рижского свободного порта 
как эксперт – 23 400 eвро. Наличными К. 
Лемберга хранит 94 000 eвро, а в банке – 
98 120 eвро.

Теперь и в Вентспилсе –  
поезд для туристов
В самый разгар туристического сезона на 
улицах города появился поезд для тури-
стов. Подобное развлечение существует 
во многих городах Латвии и других стра-
нах. Теперь такой поезд появился и в 
Вентспилсе. Идея «GP Trading» получи-
ла поддержку в самоуправлении, и поезд 
уже курсирует от променада улицы Остас 
(причал кораблика) по набережной до 
Южного мола, затем до Музея под откры-
тым небом, мимо Детского городка и пло-
щади Лиелайс в Старый город. Пока поезд 
имеет лишь один вагончик, но вскоре поя-
вится и второй.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Государственная полиция (ГП) начала проверку после опубли-
кованных журналистами материалов о сети офшорных пред-
приятий дочери мэра Вентспилса Айвара Лембергса.  С заяв-
лением в ББПК (KNAB) по поводу публикации Балтийского цен-
тра журналистских исследований “Re:Baltica” обратился депу-
тат Рижской думы, бывший сотрудник ББПК Юрис Юрашс. В 
свою очередь ББПК подтвердило, что, проведя оценку содер-
жания упомянутого заявления, бюро отправило его на рассмо-
трение, согласно компетенции, в ГП.   Балтийский центр журна-
листских исследований “Re:Baltica” недавно писал, что благо-
даря новой утечке данных от юридических фирм «налогового 
рая», впервые в публичном пространстве обозначилась, по 
крайней мере, частичная стоимость собственностей дочери 
Лембергса.

(Из новостной ленты “Ventspilnieks.lv”)
• • •

П одобно тому, как перелётные птицы начинают сбиваться 
в длинные косяки, и это свидетельствует о приближении 
осени, так и по определенным действиям собственных 
самых состоятельных работников государства и самоу-
правлений можно судить о процессах, происходящих в 

правоохранительных инстанциях или, например, о где-то назреваю-
щих расследованиях, связанных с коррупцией. Например, если кон-
кретный господин или известная дама вдруг, с молниеносной скоро-
стью, заключает договор о раздельном владении имуществом супру-
гов, где соответственно второй половине отходит всё ранее совмест-
но скопленное имущество, то это явный знак того, что совсем скоро 
прокурор или следователь вызовет конкретное должностное лицо 
для допроса. Если, например, дети какого-то хорошо известного 
государственного деятеля или деятеля самоуправления в короткий 
срок становятся очень богатыми, к тому же достаточно бескорыст-
ными, чтобы занять тысячи тысяч своему создателю, то это знак, 
что упомянутый создатель или создательница совсем скоро могут 
быть вызваны в суд.  Поэтому совсем как для наблюдателей за пого-
дой, следящими за отлётом перелётных птиц, и для исследователей 

Семейный бизнес
общественных процессов такие знаки – это показатель того, что стоит 
посмотреть, кого сейчас ждут неприятности.  

Бесспорно, вышедшая на свет «офшорная сеть» дочери господи-
на Лембергса – это никакой не сюрприз. Так как вовлечение детей, 
супругов, близких или дальних родственников в совместный «биз-
нес» – абсолютно обычное дело.  И когда прокурор задаёт неудоб-
ные вопросы, у потенциального обвиняемого есть все возможности 
сделать большие-пребольшие глаза, говоря – я об этом ничего не 
знаю, он (или она) же совершеннолетний, сам заботится о своей 
жизни и сделках… Использование таких простых или, точнее гово-
ря, даже примитивных средств, чтобы поплакаться, и подозритель-
ных схем отмывания денег –  обычное дело.  Да, возможно прими-
тивно, однако – достаточно эффективно, если большая часть потен-
циально виновных лиц по-прежнему на свободе, как и их «состоя-
тельные» родственники. Так сказать, все всё хорошо знают, пре-
красно понимают, но доказать не могут. 

Так и в этом случае – можно практически с 90 % достоверностью 
прогнозировать, что начатая Государственной полицией рессор-
ная проверка ничего особо не даст.  Более того – ничего такого, что 
позволило бы не только «по этическим мотивам» пригрозить паль-
чиком (фуй, как это некрасиво выглядит!), но и принять какие-либо 
юридические решения. Подобно тому, как и в случае с «разговора-
ми олигархов»… Ну, поболтали несколько господ о том о сём, ну, 
вербально подвинули схемы, назначили президентов и разделили 
сферы влияния совсем как духе Молотова – Риббентропа. И что?  

Конечно, если мы посмотрим с этой точки зрения, то «офшорный 
осьминог» дочери господина Лембергса – это только дополнитель-
ное подтверждение уже известных фактов: смотрите, как действуя с 
помощью хитроумных политических, экономических и других различ-
ных рычагов, у руководителя небольшого латвийского города есть 
все возможности не только стать мультимиллионером, но сделать 
таковыми всех членов семьи. И было бы не жалко, что люди зараба-
тывают и становятся состоятельными. Жаль единственно того, что 
это богатство получено и выстроено за счёт налогоплательщиков, 
а именно, манипулируя ресурсами, закупками, иными благами госу-
дарства и самоуправления, возможностью их предоставления пред-
приятиям… Иными словами, реку общественных благ можно умело 
направить по новому, гораздо более «частному» руслу. 

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

В первом полугодии результаты деятельности латвийских крупных и малых портов свидетельствуют о том, что баланс по отноше-
нию к прошлому году, когда наблюдался рекордно низкий оборот, все еще отрицательный, однако с каждым месяцем он понемно-
гу сокращается. По данным, опубликованным Министерством сообщения, за первое полугодие 2018 года в латвийских портах всего 
было перевалено 32,441 млн тонны, что на 4,6% меньше, чем за тот же период прошлого года. Учитывая все еще неблагоприятную гео-
политическую ситуацию и политическое решение России максимально ограничить поток грузов через порты Латвии, единственным 
спасением является значительный рост оборота в сегменте генеральных грузов. Терминалы, работающие в портах, ищут решения, 
стараются переориентироваться и думать о диверсификации своего бизнеса. 

Отрицательный баланс сократился

У Вентспилсского порта все еще 
самые печальные показатели 
не только в Латвии, но и во 
всем Балтийском регионе. По 
сравнению с первым полугоди-

ем прошлого года падение составило 19,2% 
– за шесть первых месяцев года перевалено 
9,999 млн тонны. Правда, и в Вентспилсском 
порту разница по отношению к прошлому 
году несколько уменьшилась, однако она 
все еще ощутима: по завершении перво-
го квартала оборот был 4,913 млн тонны – 
падение на 30,8%. Справедливости ради 
нужно заметить, что в начале прошлого 
года именно Вентспилсский порт показал 
мощный скачок оборота, достигнув особен-
но высоких показателей в январе, марте и 
апреле, а затем последовало резкое паде-
ние показателей. Более детальную инфор-
мацию по сегментам переваленных грузов 
Вентспилсский свободный порт не жела-
ет предоставлять уже несколько месяцев. 
Причины не объясняются, однако понятно, 
что такой большой отрицательный баланс 
наносит значительный вред образу города, 
которым руководит хозяин с железной хват-
кой, к тому же, в данный момент для города 
выгодно находиться в роли жертвы в спорах 
по различным вопросам с Государственной 
службой среды и отдельными портовыми 
терминалами. 

В сегменте наливных грузов первые четы-
ре месяца прошлого года в Вентспилсском 
порту были значительно более продуктивны-
ми, чем в этом году, а следующие два демон-
стрируют лучшие показатели в этом году. В 
сегменте сыпучих грузов в начале года было 
перевалено в два и даже более чем в три 
раза меньше, чем в прошлом году, картина 
несколько улучшилась в последние месяцы. 
В сегменте генеральных грузов все еще про-
должается рост, и в Вентспилсском порту, где 
показатели выше, чем в прошлом году, они 
держатся на рекордном уровне 2016 года. 

Крупнейший латвийский порт – Рижский – 
в этом году перевалил 17,63 млн тонны, что 
всего на 0,7% меньше, чем в прошлом году. 

Стабильный рост продолжает демонстриро-
вать Лиепайский порт, который нашел свою 
специфическую нишу – зерновые – и убеди-
тельно «обходит» как Ригу, так и Вентспилс. 
В Лиепае в первом полугодии перевалено 
3,869 млн тонны (рост на 17,8%).

Самый большой оборот – в сегменте сыпу-
чих грузов: 17,618 млн тонны (падение на 
3,3%). Объем угля сократился на 9,1% и 
составил 9,44 млн тонны, химических сыпу-
чих грузов на 7,6% меньше – 1,377 млн тонн. 
Только объем древесной щепы вырос на 
1,8% и достиг 809,4 тыс. тонны. Самое зна-
чительное снижение показателей все еще 
наблюдается в сегменте наливных грузов – 
8,108 млн тонны (падение на 20,4%). Оборот 
нефтепродуктов на 21,6% меньше – 7,655 
млн тонны. 

Отмечается прирост на 20% в сегменте 
генеральных грузов – 6,715 млн тонны за 
полгода. В том числе, в контейнерах перева-
лено 2,427 млн тонны (+9,9%), древесины – 
2,249 млн тонны (+40%), а грузов «roll on/roll 
off» – 1,761 млн тонны (+16,2%).

Министр сообщения Улдис Аугулис во 
время недавнего визита в Вентспилс, в пред-
выборной атмосфере и манере нахваливая 
работу Вентспилсского свободного порта, 
утверждал, что в первые шесть месяцев 
этого года наблюдается положительный 
баланс переваленных грузов. Судя по кра-
ткосрочным показателям, это утверждение 
оправданно лишь в отношении последних 
двух месяцев. Министр выразил уверенность 

в том, что, несмотря на неблагоприятные 
глобальные факторы, ситуация оптимистич-
ная – годовой объем превысит 48 млн тонн, 
и будут превышены результаты 2016 года. 
Однако он не уточнил, что именно вызыва-
ет в нем такой оптимизм и уверенность, что 
в транзитной отрасли снова будет наблю-
даться рост, несмотря на то, что целый ряд 
утвержденных правительством факторов 
неблагоприятны для отрасли. 

Бывший министр сообщения, перешед-
ший из «Единства» в «Согласие», Анрийс 
Матисс в интервью газете «Диена» заявлял, 
что отношения с Россией – не только вопрос 
политической риторики, но и вопрос эконо-
мической выгоды. «Нужно сотрудничать с 
Россией. Мы должны быть открыты для рос-
сийских инвестиций в порты, чтобы владель-
цы грузов, будь они предприниматели из 
России или Беларуси, инвестировали в наши 
порты и создавали свои терминалы. И тогда 
они не допустят, чтобы эти терминалы пусто-
вали. Россия остается для нас важным тор-
говым партнером. Особенно в сфере тран-
зита, развивать которую для нас возможно 
лишь в сотрудничестве с Россией. Если мы 
хотим транзитную отрасль потерять совсем, 
то, конечно, можем сказать, что не будем 
разговаривать ни с Россией, ни с Беларусью. 
Mы будем разговаривать только с Индией и 
Китаем. Однако я не понимаю, каким обра-
зом эти грузы до Латвии дойдут, если отно-
шения с Россией будут совершенно испор-
чены». 

У Вентспилсского порта все еще 
самые печальные показатели 
не только в Латвии, но и во всем 
Балтийском регионе.
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Оказывается, вся эта ситуация создана 
умелыми манипуляторами. «Ventspilnieks.lv» 
убедилась, что, по крайней мере, одна из 
драматичных фотографий, размещенных в 
соцсетях, сделана более двух лет назад, и 
именно она является одним из краеуголь-
ных камней кампании, направленной против 
ВТП. Поскольку на фото можно идентифи-
цировать как грузовые вагоны, так и находя-
щееся в порту судно, то время, когда была 
сделана фотография, можно определить с 
точностью до дня. И это, определенно, не 
нынешнее лето. Однако фото преподнесено 
так, что заставляет читателя думать, будто 
изображение относится к этому лету. Если уж 
организаторы кампании, связанной с уголь-
ной пылью, уличены в публикации этой фик-
тивной информации, то не исключено, что в 
публичном пространстве оказалась и другая 
дезинформация. 

Интересна также и новость о сборе под-
писей, о которой стало широко известно. 
Сообщается, что инициатором сбора подпи-
сей стала вентспилчанка Агнесе Янсоне, одна-
ко умалчивается о том, что она является руко-
водителем отдела персонала Вентспилсской 
городской думы, в прямые обязанности кото-
рой входит работа с людьми – отбор сотруд-
ников, проверка, прием и увольнение специ-
алистов и т. д. И лишь совпадением являет-
ся факт, что сбор подписей был организован 
возле Вентспилсской городской думы, там, 
где ведется видеонаблюдение. В данном кон-

Депутаты оппозиции Вентспилсской городской думы признают, что «побочные 
эффекты» от работы порта существовали и существуют, и их нужно ограничить. 
Однако этой цели невозможно достигнуть без конструктивного диалога и сотрудниче-
ства между предприятиями, работающими в порту, Управлением Вентспилсского сво-
бодного порта и самоуправлением. К сожалению, такого сотрудничества нет, а мето-
ды рэкета, которые применяет руководство города и свободного порта, проблему не 
решают, а лишь ухудшают ситуацию. 

Летит пыль! Kто виноват?
Мысли после беседы с депутатами думской оппозиции. 

Д епутаты Айвис и Иварс 
Ландманисы, которые уже 
не первый созыв работают в 
Вентспилсской городской думе, 
признают, что проблема уголь-

ной пыли (и другие «побочные эффекты») 
в порту была всегда, только ее публичное 
и демонстративное решение варьировало в 
зависимости от того, от кого зависело реше-
ние и финансовая прибыль от предприя-
тий по перевалке угля. Пока А. Лембергс 
(согласно собранным обвинением доказа-
тельствам) через сеть офшоров опосредо-
ванно получал прибыль от «Вентспилсского 
торгового порта» и ряда других предпри-
ятий, городское руководство не беспоко-
илось по поводу угольной пыли и отри-
цало ее наличие. Когда Лембергс утра-
тил влияние на портовых предприятиях, и 
пыль начала лететь, и запахи неприятные 
появились. 

В то время как А. Лембергс получал 
прибыль практически от всех портовых 
терминалов, ни одно из вышеупомяну-
тых должностных лиц не чувствовало ни 
запахов, ни пыли. В те времена «побо-
чек» «не замечали» также работники думы 
и ответственные специалисты. Означает 
ли это, что в городе не было пыли и 

неприятных запахов? Ничего подобного! 
Просто господа позволяли «предприятиям 
Лембергса» делать что душе угодно, глав-
ное, чтобы валютные ручьи текли в правиль-
ном направлении. Да и сейчас в результа-
те работы предприятий, угодных Лембергсу, 
конечно, не появляется ни запахов, ни пыли. 
В качестве примера можно упомянуть ООО 
«Bio-Venta», в комментариях к прославляю-
щей статье о котором в «Вентас балсс» от 5 
июля жители писали: «А что говорить о мас-
лянистом осадке на оконных стеклах??? Вы 
думаете, что не вдыхаете такую масляную 
пленку??? И воняет, а не пахнет, подгоревшей 
кашей, ТРУПОМ!!! В любом случае, возника-
ют рвотные позывы… но что только не прихо-
дится нам, простым смертным, терпеть ради 
кошелька папиков…» 

Tем временем за театральное решение 
проблемы взялись должностные лица, кото-
рые создали упомянутую проблему: Айварс 
Лембергс, Янис Витолиньш, Гунтис Блумбергс 
и Дидзис Ошениекс. Потому что именно они 
ответственны за создание соответствующих 
терминалов в их нынешнем обличье, за стро-
ительство нефтеперевалочных эстакад и 
завода биоэтанола, за возможную вырубку 
Сталдзенского леса для нужд мегазавода, за 
размещение рыбокоптильного цеха в городе. 

Именно упомянутые должностные лица 
(за отдельными исключениями) на протя-
жении всего существования восстановлен-
ного государства руководили Вентспилсом 
и Управлением Вентспилсского свободно-
го порта, институциями, которые определя-
ют стратегию развития города и свободного 
порта и которые несут ответственность за все, 
хорошее и плохое, что произошло и происхо-
дит в Вентспилсе, в том числе, и за «побоч-
ные эффекты» от работы порта. 

Распространение угольной пыли не един-
ственная проблема окружающей среды 
в Вентспилсе. Вспомним о бессовестных 
нападках Яниса Витолиньша в отношении 
пенсионера Ивара Янсонса, на которого г. 
Витолиньш подал в суд за оскорбление чести 
и достоинства, которое, дескать, возникло в 
результате того, что Янсонс постоянно напо-
минал о проблемах окружающей среды, воз-
никших в результате вредных выбросов рыбо-
комбината. Тогда к решению проблемы под-
ключились депутат Айвис Ландманис с кол-
легами, и депутат Витолиньш проиграл в суде 
против Янсонса. 

Вспоминается также борьба братьев 
Ландманисов и Владислава Шафранского 
против включения в промышленную зону 
прилегающего к территории Сталдзене 
(Остас межс, 1) участка площадью более 
100 га, что означает возможность подвер-
гнуть участок грандиозной, антиэкологич-
ной промышленной застройке. Тогда были 
проигнорированы подписи более чем 1500 
вентспилчан… Были отклонены все пред-
ложения оппозиционных депутатов в связи 
с необходимыми ограничениями запахов, 
пыли, шума, когда для конструктивной рабо-
ты требовалось мобилизовать силы само-
управления, порта и предпринимателей. 
Проигнорированы и предложения, касающи-
еся изменения территориальной планировки 

города, чтобы постепенно отдалить терри-
торию порта от жилой зоны. Вместо этого 
господа решили рядом с портовой терри-
торией создавать жилые массивы, даже 
гостиницы и СПА-центры. 

В результате возникает неприятный 
вопрос: не имеем ли мы дело с попыткой 
в очередной раз добраться до доброволь-
но-принудительных пожертвований? В кон-
тексте ООО «”Ventspils nafta” termināls» это 
реализовалось десятки лет и частично – 
весной 2017 года, когда «бескорыстным» 
должностным лицам удалось содрать с 
предприятия большую мзду на будущее. 
А что говорить о том, что многократно при-
ходилось слышать: десятки лет на инве-
сторов оказывают влияние, разгоняют их, 
в результате чего мы и имеем ситуацию с 
тем же углем. 

Понятно, что проблема требует немед-
ленного рационального, хозяйственно-
го решения. Первый шаг, который сле-
дует сделать незамедлительно, – поли-
вать улицы, как это делается в Риге, где 
жителей также беспокоит угольная пыль. 
Правда, слово «поливать» здесь означает 
действительно поливать, а не опрыскивать 
улицы из уборочной машины. Однако если 
нетипично жаркое лето и господствующий 
северный ветер используются для поли-
тического популизма, если вместо реаль-
ной деятельности происходит натравлива-
ние вентспилчан на портовые предприя-
тия, где работают наши же вентспилчане, 
если есть основания беспокоиться по пово-
ду очередных противоправных и коррупци-
онных действий, то единственное реше-
ние – смена руководящих должностных 
лиц в самоуправлении и Свободном порту. 
Только тогда мы сможем надеяться на кон-
структивный диалог и возможность эффек-
тивного решения. 

Для того чтобы обсудить с жителя-
ми Вентспилса вопросы, связанные 
с хранением и перевалкой каменного 
угля в Вентспилсском порту, по ини-
циативе Вентспилсского региональ-
ного управления окружающей среды 
Государственной службы окружающей 
среды АО «Вентспилсский торговый 
порт» приглашает жителей на встречу. 
Встреча состоится 31.07.2018 в 17.00 по 
адресу: ул. Дарзу, 2, зал на 1-м этаже. 

Закулисье скандала с угольной пылью

Это фото сделано более двух лет назад, однако 
то, как оно преподносится, заставляет людей 
поверить, что речь идет о текущей ситуации 

тексте возникает вопрос, была ли у подпи-
савших возможность выбора – подписывать 
или нет письмо в Министерство по защите 
окружающей среды и регионального разви-
тия. Конечно, занимаемая должность нико-
им образом не может быть препятствием 
для проявления гражданской позиции, однако 
есть еще один нюанс. Некий вентспилчанин, 
который, по понятным причинам, не пожелал 
публично назвать своего имени, рассказал 
редакции, что А. Янсоне не проживает в мно-
гоквартирных домах в Парвенте или девятиэ-
тажках, как косвенно можно было бы понять 
в связи с ее гражданской активностью, она 
живет во впечатляющем частном доме, кото-
рый находится на выезде из города и которо-
му не может угрожать угольная пыль. 

Закономерным является вопрос, почему 
вокруг угольной пыли именно сейчас под-
нят такой ажиотаж, и чего хотят добиться те, 
кто распространяет ложную информацию? 
Информация, которая находится в распо-
ряжении «Ventspilnieks.lv», свидетельствует, 
что на Государственную службу окружающей 
среды, в том числе, и на Вентспилсское реги-
ональное управление окружающей среды, 
оказывается серьезное давление с требова-
нием любой ценой найти в деятельности ВТП 
нарушения, которые позволили бы лишить 
предприятие выданного в 2013 году разреше-
ния категории В на осуществление деятель-
ности, связанной с загрязнением окружающей 
среды. В свою очередь, Вентспилсское реги-
ональное управление окружающей среды 
сейчас тщательно контролирует каждый шаг 

ВТП, даже было организовано наблюдение, 
когда на протяжении всех суток через каждые 
четыре часа дежурили работники управления 
и строго контролировали погрузку каменного 
угля на судно «Загреб», однако никаких нару-
шений обнаружено не было. 

В жарких и сухих погодных условиях 
Вентспилсский торговый порт производит уси-
ленное орошение угля, чтобы предотвратить 
распространение угольной пыли под влия-
нием ветра. Емкости для хранения камен-
ного угля, как и в прежние годы, регулярно 
увлажняются, для чего создается так назы-
ваемый «водный занавес». В комплексах по 
перевалке угля на протяжении всех суток 
работает оборудование для наблюдения за 
пылью, с его помощью предприятие контро-
лирует, чтобы содержание угольных частиц 
в воздухе не превышало допустимые нормы 
– 50 мкг/м3.

20 июля специалисты Государственной 
службы окружающей среды совместно с 
представителями ВТП обследовали места 
хранения и перевалки каменного угля на 
предприятии и убедились, что имеющийся 
на территории уголь действительно орошают 
при помощи техники, и делают это эффектив-
но. Вентспилсское региональное управление 
окружающей среды дало предприятию допол-
нительные распоряжения, которые обеспе-
чат, чтобы его хозяйственная деятельность 
не вызывала загрязнения окружающей среды 
и не приводила к ухудшению качества жизни 
горожан: впредь при проведении замеров 
угольных штабелей результаты необходимо 
будет документировать, одну станцию мони-

торинга нужно будет переме-
стить ближе к месту хранения 
угля, а также нужно создать 
и установить систему виде-
онаблюдения за выгрузкой и 
погрузкой угля. 

Неудобства, вызванные 
появлением угольной пыли, 
можно сократить, если само-
управление станет регуляр-
но поливать улицы, как это 
делается в Риге. Воздух засо-
ряется не только угольной 
пылью – в Вентспилсе хва-
тает проблем с выхлопными 
газами и загрязнением, свя-

занным с промышленной деятельностью. Не 
зря директор ГСС Инга Колегова указала на 
необходимость орошения улиц, сказав, что 
«до тех пор, пока улицы не моют, ветер будет 
разносить пыль». Айварс Лембергс отреа-
гировал на это в свойственной ему мане-
ре – заявив, что в Вентспилсе для увлажне-
ния улиц используется самая современная 
в мире механическая техника с водой, чтобы 
увлажнять дорожное покрытие и ликвиди-
ровать пыль. Но и рижане для уборки улиц 
используют такую же современную технику, 
так называемые машины «Brodway», которые 
как вытирают пыль, так и увлажняют проез-
жую часть. Значит, Риге наличие такой тех-
ники не мешает мыть улицы несколько раз 
в неделю, а Вентспилс такую возможность 
отвергает. Возможно, виной всему тот факт, 
что Риге каждый раз мытье улиц обходится в 
4000 eвро, и, зная о том, что подобная забо-
та о своих жителях – дорогое удовольствие, 
руководство Вентспилсской думы решило 
сэкономить. 



Как в Вентспилсе 
создавали  
хоры

Вступили в силу 
новые штрафы для 
автоводителей

Если возлюбленная 
не пускает? –  
взгляд художника

Албанский клуб 
подрывает престиж 
вентспилчан
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Дни прихода, 
друзей и дружбы

«Prāta Vētra» приближается 
к Вентспилсу: отправляйтесь 
на концерт пешком или 
на велосипеде и не 
распечатывайте билет! 

В пасторате посёлка Ринда Вентспилсского края, 
который находится на берегу живописной реки Ринда, 
в конце прошлой недели, уже в тринадцатый раз, 
прошли очередные «Дни прихода». В них по традиции 
участвуют христиане из Евангелически-лютеранских 
приходов Вентспилса, Ринды, Пилтене и Анце, как 
индивидуально, так и приезжая туда семьями. Одним 
из главных инициаторов организации и проведения 
этого мероприятия является пастор Вентспилсского 
и Риндского Евангелическо-лютеранского приходов 
Валтерс Озолиньш, который  считает, что в «Дни 
прихода» всё более яркое подтверждение получает 
начальная идея 
этого мероприятия 
– они становятся 
«днями друзей и 
дружбы», в течение 
которых христиане 
в неформальной 
обстановке хотят 
эмоционально 
открыться не только 
Богу, но и братьям 
и сёстрам по 
вероисповеданию, 
от всего сердца 
посвятить себя 
общению с близкими 
и служению людям.

Латышская супергруппа «Prāta Vētra» на прошлой неде-
ле начала свой концертный тур по Латвии, который, 
как отмечают сами музыканты, станет первым более 
дружественным для окружающей среды концертным 
туром в Латвии и Балтии. В сотрудничестве с партне-
рами во время выступлений будут применяться эколо-
гичные решения, нацеленные на долгосрочное разви-
тие. Этим концертным туром в пяти латвийских горо-
дах, в том числе и в Вентспилсе, «Prāta Vētra» хочет 
привлечь большее внимание к вопросам защиты окру-
жающей среды и поделиться советами, что каждый из 
нас может сделать, чтобы уменьшить влияние на эко-
логию, отмечают музыканты. 

П ервый концерт 
тура состоялся 
в родном горо-
де музыкан-
тов – Елгаве. 

На концерт под открытым 
небом собрались 28 000 
ценителей творчества груп-
пы. Всего пройдет пять 
концертов. Выступление 
в Вентспилсе состоится 3 
августа, а заключительный 
концерт планируется 17 
августа на Большой эстра-
де в Межапарке, во время 
которого группа планирует 
собрать 50 000 слушате-
лей, что станет абсолютным 
рекордом в истории латвий-
ской поп-музыки. 

Чем будет отличаться 
этот концертный тур и поче-
му он будет «зеленым»? Как 
ранее пояснили участни-
ки группы Ренарс Кауперс, 
Каспарс Рога, Марис 
Михелсонс и Янис Юбалтс, 
они призывают каждого 
посетителя отправиться на 
концерт не на машине, а 
пешком или на велосипе-
де, а также на обществен-
ном транспорте. Особенно 
просто сделать это будет 
вентспилчанам, ведь город 
не такой большой, не прав-
да ли? Другое дело – гости 

из других регионов, кото-
рых, как свидетельствует 
опыт прежних концертов, 
немало. Организаторы тура 
позаботились о том, чтобы 
возле мест проведения кон-
цертов были оборудованы 
специальные вместитель-
ные, охраняемые велосто-
янки! Если все же необхо-
димо проделать большее 
расстояние до сада Ренькя, 
то пригласите пассажиров в 
свой автомобиль или най-
дите возможность попасть в 
эпицентр событий вместе с 
другими. Это будет малень-
ким, но важным шажком, 
чтобы во время турне нано-
сить как можно меньший 
вред окружающей среде, 
считают музыканты. И еще. 
Не распечатывайте билеты, 
а предъявите возле входа в 
сад Ренькя билеты в элек-
тронном виде при помощи 
своих смартфонов! 

«Вместе с нашими пар-
тнерами мы хотим поде-
литься хорошей практикой 
и быть бережливыми по 
отношению к окружающей 
среде – личным участием и 
призывая «передать даль-
ше» этот важный почин.  

Эта неделя в Латвии вновь завершится под знаком боль-
шого баскетбола. В третий раз в истории Латвии в нашей 
стране пройдет финал чемпионата Европы для сбор-
ных U-18. Второй раз часть игр пройдет в Вентспилсском 
большом баскетбольном холле, к тому же, игры своей 
подгруппы сборная Латвии проведет на площадке олим-
пийского центра «Вентспилс». В состав сборной вклю-
чен и один вентспилчанин – Кристапс Килпс. Приходите 
и поддержите, ведь каждый день на четыре (!) игры всего 
один билет, и стоит он всего три евро. То есть можно 
посмотреть четыре игры, заплатив три евро! 

В Вентспилсе будут разыграны 
медали чемпионата Европы

О р г а н и з а ц и я 
ч е м п и о н а -
та Европы в 
самой престиж-
ной возрастной 

группе доверена Латвии уже 
в третий раз. Дебют состо-
ялся в 2012 году, когда в 
Лиепае проходили игры пер-
вого и второго тура, а финал 
состоялся в столице Литвы 
Вильнюсе. Годом позд-
нее, в 2013 году, в Лиепае, 
Вентспилсе и Риге прошел 
полный чемпионат Европы 
U-18. Тогда яркими лидера-
ми латвийской сборной были 
восходящие звезды Кристапс 
Порзиньгис и Анжейс 
Пасечникс, которые помог-
ли команде в общем зачете 
завоевать четвертое место. 
Тогда чемпионат завершил-
ся на несколько болезненной 
ноте, так как команда потер-
пела поражение не только в 
борьбе за финал, но и в игре 
за бронзовые медали. 

Как будет на этот раз, 
судить сложно. Перспективы 
команд в этой возрастной 
группе зачастую невозможно 
прогнозировать. Даже фаво-
риты спотыкаются и остают-
ся далеко за пьедесталом, 
а номинально более слабые 
соперники дотягиваются до 
медалей. Латвийская сбор-
ная U-18 выступит далеко не 
в роли статистов, хотя у них 
очень солидные соперники. 
Латвийские ребята начнут 
турнир в субботу, 28 июля; 
они встретятся с ровесника-
ми из Хорватии. Днем позже 

состоится матч со сборной 
Греции, а в последней игре 
турнира в подгруппах во втор-
ник команду ожидает борь-
ба с итальянскими соперни-
ками. Латвийская сборная 
все игры будет проводить 
в одно время – в 18:30. К 
вечеру того же дня станут 
известны пары 1/8 финалов. 
Независимо от жеребьевки, 
сборная Латвии игру перво-
го тура плей-офф проведет 
в Вентспилсе. Она начнется 
в 18:30. Соперниками нашей 
команды могут оказаться 
Франция, Германия, Турция 
или Россия. 

Пять лучших команд чем-
пионата Европы получат 
путевки на розыгрыш Кубка 
мира 2019 года среди команд 
группы U-19, вполне вероят-
но, что одной из этих команд 
станет сборная Латвии под 
руководством главного тре-
нера Артура Висоцкиса-
Рубениса. Если какая-либо 
команда из пятерки станет 
организатором финального 
турнира, то поездку на Кубок 
мира зарезервирует и шестая 
сильнейшая команда. 

Готовясь к чемпионату кон-
тинента, латвийская сбор-
ная U-18 длительное время 
тренируется в Вентспилсе 
и в конце прошлой недели 
успешно провела розыгрыш 
Кубка Балтии. В первой игре, 
правда, ребята уступили 
эстонцам, однако затем они 
одолели литовских соперни-
ков и испанцев, обеспечив 
себе победу в турнире. 

Нетипично жаркая и сухая погода принесла с собой неприятные сюрпризы. В Курземе 
близ Валдгале горит лес и торфяники, а в латвийских портах – Риге, Вентспилсе и 
Лиепае ветер поднимает в воздух угольную пыль. Однако в то время, как Рижское само-
управление для борьбы с пылью уже с июня использует машины для полива улиц, 
Вентспилсское самоуправление все больше обостряет ситуацию вокруг перевалки угля 
и возникновения угольной пыли. С целью манипулировать общественным мнением в 
ход идет даже дезинформация. 

Закулисье скандала 
с угольной пылью

C кандал вокруг угольной пыли 
начался немногим более двух 
недель назад, когда в социаль-
ных сетях начали появлять-
ся сообщения о пыли, кото-

рую невозможно терпеть, и фотографии 
людей с черными руками и ногами, а также 
фото, запечатлевшие черные облака пыли 

над Вентспилсским торговым портом (ВТП). 
Реагируя на описанную в соцсетях ситуацию, 
вентспилчанка Агнесе Янсоне начала соби-
рать подписи с требованием ограничить рас-
пространение пыли в результате перевалки 
угля в порту, а Айварс Лембергс не замед-
лил отметить, что в таких погодных условиях 
Государственная служба окружающей среды 

должна была остановить перевалку угля. В 
свою очередь, министр окружающей среды 
и регионального развития Каспарс Герхардс 
для решения ситуации отозвал из отпуска 

руководителя Государственной службы окру-
жающей среды Ингу Колегову. 

РАДОСТНО ЗА ДЕТЕЙ 
И МОЛОДЁЖЬ 

Организаторов особо 
радует то обстоятельство, 
что в «Днях прихода» с каж-
дым годом участвуют всё 
больше детей и молодё-
жи.   В этом году их было 
почти половина из 120 
участников мероприятия.  
Пастор Озолиньш вспоми-
нает, что замысел соби-
рать принадлежащих к при-
ходу вне церковных меро-
приятий, который способ-
ствовал бы росту развития 
христиан и одновременно 
был содержательным отды-
хом, возник у него в нача-
ле 90-х годов прошлого сто-
летия, когда он начал слу-
жить в Вентспилсском при-
ходе.  Этот замысел полу-
чил поддержку активистов 
и заинтересовал прихожан 

и принадлежащих к прихо-
ду людей. Вначале такие 
неформальные встречи 
устраивались в прибрежных 
посёлках Микельторнисе, 
Лиепене, а также в окрест-
ностях Пилтене – в местеч-
ке Веждукас и длились 
неделю. Теперешние эко-
номические и социаль-
ные условия укоротили это 
время до двух с полови-
ной дней, но они, по мне-
нию самых опытных участ-
ников таких встреч, стали 
содержательно более насы-
щенными. Хотя мнения по 
этому поводу могут быть 
различными, так как трудно 
сравнить прежние и нынеш-
ние материальные возмож-
ности людей для прове-
дения таких мероприятий, 

Пастор Валтерс Озолиньш.


